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Jelenits István,
volt piarista rendfõnök
1932-ben született Berety-

tyóújfalun. A budapesti Pia-
rista Gimnáziumban érettsé-
gizett 1951-ben. A bölcsész-
kar elvégzése után 1955-ben
lépett be a piarista rendbe. A
rend kecskeméti majd buda-
pesti gimnáziumaiban taní-
tott hittant, illetve magyar
nyelvet és irodalmat.

Tököl városa példaképül
választotta díszpolgárrá Jele-
nits István atyát, akinek kö-
zel 40 éve van szoros kapcso-
lata a várossal. Pályakezdõ
tanárként volt osztályfõnöke
tököli fiataloknak, akikkel
kapcsolata évtizedes barát-
sággá erõsödött. Rendszeres
látogató a városban, sõt az
egyházi ünnepeken szentmi-
se szolgálattal örvendezteti
meg a helyieket. Az eltelt év-
tizedek alatt már generációk
tanár példaképe lett, ezért
Tököl képviselõ-testülete a
díszpolgári cím odaítélésével
fejezte ki tiszteletét Jelenits
István életmûve elõtt.

RáckeveiAnna színésznõ

Ráckevei Lajos és Domokos
Emília gyermekeként született.
1978�81 között a Nemzeti
színház stúdiósa volt, majd kö-
vetkezett a Színmûvészeti Fõis-
kola, ahol 1985-ben végzett.
Jeles színházak (Madách,
Nemzeti, Thália, Új Színház)
tagjaként alkotott maradan-
dót. 2006 óta a Debreceni Cso-
konai Színház tagja. Mûvésze-
tét rangos díjakkal ismerték el
(Jászai Mari-díj, Magyar Mû-
vészetért Díj, Mensáros-díj,
Kazinczy-díj). Színpadi szere-
pei a magyar és a világiroda-
lom klasszikusaitól kezdve
napjaink szerzõi által írt dara-
bokig ívelnek. A millennium
évében házigazdája volt a tö-
köli eseményeknek.
A mûvészvilágban az õt öve-

zõ elismerés és szeretet Tököl
számára nagy büszkeség.
A tököli születésû színésznõ

sikeres pályafutását, szülõváro-
sához való ragaszkodását is-
merte el a tököli képviselõ-tes-
tület. Ráckevei Anna kapcsola-
ta sosem szakadt meg a város-
sal. Örömmel vesz részt a város
eseményein, nyilatkozataiban
nagy szeretettel említi a
Tökölön élõ édesanyját, testvé-
reit s azt az útravalót, amelyet
tököli fiatalsága során kapott.

Magret Schlüter, Klein Rönnau
volt polgármester asszonya
A 20 éves barátságot, együtt-

mûködést köszöntemegTököl
képviselõ-testülete a díszpol-
gári cím odaítélésével. Magret
Schlüter segítõkészségét, oda-
adását, amellyel Tököl és Klein
Rönnau testvérvárosi kapcsola-
tát erõsítette. A polgármester
asszony sikeres közremûködé-
se sokat jelentett Tököl számá-
ra, mert eszközök, tárgyak át-
adása mellett a német önkor-

mányzati mûködés tapasztala-
taival is segítette 1990-ben az
új utakon induló tököli város-
vezetést. A rendszeres kapcso-
lat közösségek és családok kö-
zötti barátsággá erõsödött,
amely az idõ próbáját is kiállta.
Személyes törõdése nyo-

mán valósult meg a közös
Kis-Dunai gyermeküdülõ, s
kapott a város sok-sok tárgyi
segítséget Németországtól.
Lelkes, lendületes szervezõje,
segítõje volt a partnerkapcso-
lat erõsödésének, kiszélesíté-
sének. A Klein Rönnau-i
énekkar, s a tököli sváb kórus,
a gyermekek, fiatalok csere-
utazásai során mindig számít-
hattunk odaadó segítségére.
Közigazgatási, településszer-
vezési tapasztalatai sok segít-
séget jelentettek a tököli rend-
szerváltoztatás döntéseihez.

Szilágyi István
világválogatott kézilabdázó
Tököl város díszpolgára a

város szülötte, a kézilabdázás-
ban 231 válogatottságig jutott
kézilabdázó, Szilágyi István.
Bár immár harmadik évtizede
Ausztriában él, változatlan
népszerûségnek örvend a helyi
sportkörbõl indult �Szacsa�.
Pályafutása példa értékû. Tö-
kölrõl indulva kiemelkedõen
eredményes utat tett meg, mi-
közben sportemberként az
FTC játékosaként jelesre vizs-
gázott. Többszáz élvonalbeli
bajnoki találkozó mellett évti-
zedekig volt a magyar nemzeti
együttes meghatározó játéko-
sa. A játékos-edzõként Tökö-
lön is megfordult világváloga-
tott, Kovács Péter elsõ számú
partnere volt a válogatottban.
A montreali olimpián hatodik
helyezést szerzett magyar
együttes tagja 1976-ban az Év
Kézilabdázója. Három alka-
lommal a világválogatottban is

szerepelt. Amoszkvai olimpián
4. helyen végzett, a magyar vá-
logatottban is játéklehetõséget
kapott. Pályafutását Ausztriá-
ban fejezte be, ahol manapság
is sikeres edzõi tevékenységet
folytat. Mivel a közelmúltban
ünnepelte 60. születésnapját,
így szülõvárosa elismerése két-
szeres örömöt okozott számá-
ra.Tököl nagyszerû képviselõje
a világban, s vonzó példa a fia-
talok számára.

Tökö l ú j d í s z p o l g á r a i
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Amai ünnepi alkalom azokról a tököliekrõl szól, akiknek sokat
köszönhetünk, akikre felnézhetünk.
A Tökölért Emlékérmekkel és a Díszpolgári címekkel nem

alkalmi sikereket, pillanatnyi eredményeket ismerünk el, hanem
hosszútávú eredményes tevékenységet. Kivételes emberek kivéte-
les munkáját és életmûvét. Teljesítményük mérce a magunk
számára. Bizakodó vagyok, mert egy közösség egyhangúan fejezi
ki nagyrabecsülését. A város egésze ismert fel, fogadott el
intézkedéseket 20 éve, és ismer el értéket ezen alkalommal. Tököl
tud emlékezni, és mi akik itt vagyunk, ugyanarra a tököli múltra,
az egyház üldözésére, a kitelepítésekre, kilakoltatásokra, málenkij
robotra és 1956-ra, � ami nekünk mindig forradalom volt �
emlékezünk. Mi, akik itt vagyunk, ugyanabból a múltból
merítünk és ugyanazokat az értékeket képviseljük.

Köszönetet mondunk azoknak, akik sokat tettek a városért.
Sokan vannak akik kiérdemelték az elismerést. Nem csak azért,
mert hat éve került sor utoljára ilyen eseményre, hanem mert
vannak közöttünk pedagógusok, akik nemzedékeket neveltek fel,
alkotómûvészek, sportolók, akikMagyarországon és a határon túl
is öregbítették városunk jó hírét. Egyesületek, körök, testületek,
bizottságok tagjai õk, akik önzetlenül, nagy lelkesedéssel szebbé
teszik Tökölt, okosabbá, ügyesebbé gyermekeinket, s ered-
ményeikkel, munkájukkal bennünket büszke tököliekké tesznek.
Tapasztaljuk, sok minden van, amihez a ma emberének nincs

köze, s olyan kevés amihez igen. Folyamatosan úton vagyunk,
rohanunk, s érezzük, egyre nehezebb tartozni valahová. A mai
ünnep arról szól, hogymi másképp képzeljük el az életünket. Mi,
vagy szüleink, dédnagyszüleink megtalálták ezt a helyet

TÖKÖLT, ahová tartozni jó. Tököl egy jó hely �mondjuk � s egy
Hamvas Béla idézettel egészítjük ki a gondolatot.
�A helyet nem szabad összetéveszteni a térrel. A tér és a

hely között az a különbség, hogy a térnek száma, a helynek
arca van. A tér mindig geometriai ábra, a hely mindig fest-
mény, rajz, és nincs belõle több, mint az az egy. � Egy hely,
egy város.

Nekünk az elmúlt 20 év sok tanulságot hozott. Óriási
dolog, hogy nem engedtük átírni fogalmainkat, hogy van
közös tapasztalásunk múltról, együttmûködésrõl, együtt-
élésrõl. Hogy félmondatokból is megértjük egymást. Öröm-
mel nyújtjuk át az elismeréseket, a Tökölért érmeket, és a
Díszpolgári címeket, mert tudjuk, ezek a díjak minõsítik a
díjazottakat, de minõsítik Tököl közösségét is. Keresztény-

nemzeti elkötelezettség, szülõvárosunk szeretete, érzé-
kenység, önzetlen cselekvés, alkotó együttmûködés. A hagyo-
mányok folytatása és új kezdeményezések. Ezek a leg-
fontosabb gondolatok, amelyek az ünnepekhez kapcsolód-
nak. Ezek kötnek bennünket a gondolatokkal, s a ma kitün-
tetettjeit Tököl elmúlt 20 évéhez, a rendszerváltoztatáshoz,
az 1956-os forradalomhoz, és a korábban kitüntetettekhez.
Azt szokták mondani: az ember azt szereti amiért fárad, és

azért fárad, amit szeret. A kitüntetettek Tökölért, közösség-
einkért fáradoztak, mert szeretik a várost.
Köszönjük kitartó munkájukat, odaadó szeretetüket.

Hoffman Pál
polgármester

ÜnnepelnekazünnepeltekMágaZoltánünnepikoncertjea�Száztemplomikoncertsorozat�
keretében

KitüntetettekatemplomipadsorokbanJelenitsIstvánatya,SzakálAntalatyaésPappLászlóplébánosúr
közösszentmiseszolgálata

Kivételes emberek, kivételes életmûvek
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Tököl Településfejlesztéséért kifejtett kiemelkedõ
munkáért

1. Dragovics András (posztumusz) � átveszi Dragovics Andrásné,
2. Tasnádi Ferenc (posztumusz) � átveszi Tasnádi Ferencné, 3.
Báder Design Kft., 4. Bagyó Mártonné, 5. Istvánov Gergelyné
(késõbb veszi át a díjat), 6. Karsády György, 7. Sovány András, 8.
Szilágyi Ferencné, 9. Tatosné Takács Andrea

Tököl Sportjáért kifejtett kiemelkedõ munkáért
1. Bánhegyi Bernát, 2. Gnyálinné Németh Irén, 3. ifj. Hamar Ist-
ván, 4. Hoffmann József, 5. KeleMiklós, 6.Máthé Bálint, 7. Nagy
Tibor, 8. Puskás Andrea, 9. Somogyi Mátyás, 10. Tóth Zoltán, 11.
Tököli Lovasklub � átveszi Marlyin András, 12. Varga János

Tököl Egészségfejlesztéséért és Szociálpolitikájáért
kifejtett kiemelkedõ munkáért

1. Csurcsia
M á t y á s n é ,
2. Dr. Balla
Mária, 3. Dr.
Kerékgyártó
István, 4. Fir-
nigel János-
né, 5. id. Josz-
kin János, 6.
Ivicsics József,
7. Krémó
Márk, 8.

Kunzerné dr. Balázs Ilona, 9. Miskolczi Jánosné, 10. Prodán
Gábor, 11. Szabó Erzsébet, 12. Szilágyi György (posztumusz)
� átveszi Szilágyi Györgyné, 13. Vukov István, 14. Vukovné Sá-
voly Eszter

TTöökkööll TTeelleeppüülléésséérrtt EEmmlléékkéérreemm ááttaaddáássaa

Nagyváradi Erzsébet köszönõlevele
�Ezúton szeretném megköszönni, hogy immár én is boldog tulajdonosa le-
hetek a Tököl Településéért Emlékéremnek! Számomra nagyon sokat je-
lent a szülõfalum elismerése, hiszen itt léptem elõször színpadra a Tököli
Néptánc Együttes tagjaként. Itt éreztem meg elõször a színpad varázsát,
amitõl azóta sem tudok szabadulni, és ami életem részévé vált! Oly erõs
gyökerek kötnek kicsiny falumhoz, oly erõs érzelmek, hogy színjátszásom
alappillérei lettek, mind a zene, mind a mozgás, mind az ének világában.

Hadd említsem meg
Örsi Tóth László ta-
nár úr nevét, aki fel-
fedezett engem, aki
rengeteget foglalkozott
velem és aki elindított
ezen a pályán. Hadd
említsem meg Halász
László nevét, aki a
mai napig élteti a Tö-
köli Délszláv kultú-
rát. Köszönöm nekik

és mindazoknak, akik hittek bennem és hisznek. Sajnos e dicsõ napon én
egy másik templomban leszek, Thália templomában. Két elõadást is ját-
szom, így nem lehetek ott személyesen az átadáson. Kérem fogadják helyet-
tem szeretettel a szüleimet, akiknek megható érzés, hogy aNagyváradi név
felkerül Tököl dicsõségtáblájára. Az emlékérmet édesapám, nagyváradi
Károly veszi át.

Köszönettel és tisztelettel: Nagyváradi Erzsébet

Tököl Mûvelõdéséért kifejtett kiemelkedõ munkáért
1. Ágics Mihály posztumusz � átveszi Ágics Mihályné, 2. Ágics
István, 3. Bodor Ferencné, 4. Cseperkáló István, 5. Dragovics
Márkné, 6. Gergics Mátyás, 7. Hufnágel Aladár, 8. Kakuk Pál,
9. Dr. Karagity Mihály, 10. Kolo zenekar � átveszi Halász

Tököl Oktatásáért kifejtett kiemelkedõ munkáért
2.) Dobóczky Józsefné, 3.) Fábiánné Révai Mária, 4.) Guth-

né Schneider Mária, 5.) Horváth Györgyné, 6.) Mózes
Józsefné, 7.) Pagács Imréné, 8.) Plausin Antalné, 9.) Sáráczné
Füzes Katalin, 10.) Spátay Tamásné, 11.) Törökné Koszik Ilona

László zenekarvezetõ, 11. Kõvári András, 12. Lerner Péter,
13. Marosi Zoltán (késõbb veszi át a díjat), 14. Nagyváradi
Erzsébet (a díjat édesapja, Nagyváradi Károly vette át), 15.
Puha Ferenc, 16. Somogyi György, 17. Szakál Antal, 18. Vö-
rös Boldizsár (késõbb veszi át a díjat).

A díjat Nagyváradi Károly vette át
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1
2
3
4
5
6

Jelölt neve
Agatics Hajnalka Katalin
Halász László
Malaczkó István
Ágics-Farkas Katalin
Marics Zsuzsanna
Gólya Márta

Jelölõ szervezet(ek)
Magy. Horv. Szöv.
Magy. Horv. Szöv.
Magy. Horv. Szöv.
Magy. Horv. Szöv.
Magy. Horv. Szöv.
Magy. Horv. Szöv.

Szavazat
71
70
66
50
46
28

Képviselõ
Képviselõ
Képviselõ
Képviselõ

Horvát Kisebbségi Önkormányzat

1
2
3
4
5
6

Jelölt neve
Dragovics Andrásné
Rimóczi Lászlóné
Lerner Péter
Hoffmann József
Firnigel Jánosné
Mórocz Katalin

Jelölõ szervezet(ek)
Sváb Ének Egyesület
Sváb Ének Egyesület
Sváb Ének Egyesület
Sváb Ének Egyesület
Sváb Ének Egyesület
Sváb Ének Egyesület

Szavazat
29
44
37
32
24
15

Képviselõ
Képviselõ
Képviselõ
Képviselõ

Német Kisebbségi Önkormányzat

1
2
3
4
5
6
7

Jelölt neve
Székelyné Pejovic Zora
Csikós Sándor (Aleksza)
Szusics Péterné
Vejmoláné Rác-Petin Veszna
Tábori Alajosné
Zsurzsucz István
Pióker Mária

Jelölõ szervezet(ek)
SRPSKI FORUM
SRPSKI FORUM
SRPSKI FORUM
SRPSKI FORUM
SRPSKI FORUM
SRPSKI FORUM
SRPSKI FORUM

Szavazat
65
54
33
30
28
29
24

Képviselõ
Képviselõ
Képviselõ
Képviselõ

Szerb Kisebbségi Önkormányzat

Nemzeti
Együttmûködési

nyilatkozat

Tökölön a Polgármesteri Hivatal
és az Okmányiroda helyiségeiben
helyezték el az elegáns keretû nyilat-
kozatot. A médiában hol támadták,
hol megpróbálták nevetségessé tenni
a szándékot. Tökölön ez a szöveg
nem felesleges papír, hanem az el-
múlt 20 évben végzett munka gondo-
lati alapjainak szép összefoglalása.
A város vezetése 1990 óta a magyar
forradalmak eszméi alapján irányít-
ja Tökölt. Személyes élmények miatt
különösen az 1956-os forradalomra
utalást tartják fontosnak. A rendszer-
váltás kudarcával ellentétben mi itt
helyben nem eladósodásról, elszegé-
nyedésrõl tudunk beszámolni, hanem
a lelki és politikai változás nyomán
történt gyarapodásról, reményeink
valóra válásáról. A változások a mi
életünkben Tökölön nagyok. Az ápri-
lisi választások után a nagy gyõze-
lem nagy változásokat hoz az ország
életében is. Számunkra magától ér-
tetõdõ, hogy ez megjelenik az állami,
önkormányzati intézmények munká-
jában. Bizakodunk, hogy az új Alkot-
mány hasonló módon szép bevezetõ
szöveggel alapozza meg mindennapi
életünket.

HorvátKisebbségiÖnkormányzat
HalászLászló,AgaticsHajnalka,Ágics-FarkasKatalin

ésMalaczkóIstván

SzerbKisebbségiÖnkormányzat
VejmolánéRác-PetinVeszna,SzusicsPéterné,KovácsyGyörgy

aHVBelnökeésSzékelynéPejovicsZora

NémetKisebbségiÖnkormányzat
LernerPéter,DragovicsAndrásné,HoffmannJózsefésaHelyi

VálasztásiBizottságelnökeKovácsyGyörgy
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A tököliek a folytatásra szavaztak
Érvényes volt a választás Tökölön. Az új rendszerben lebonyolított szava-

záson elsöprõ sikert értek el a FIDESZ-KDNP Szövetség jelöltjei.
Hoffman Pál polgármester mellett a FIDESZ-KDNP valamennyi egyéni

jelöltje gyõzött, szoros verseny csupán két választókerületben alakult ki.
A város történetében példátlan gyõzelem nagyobb arányú már nem is le-

hetett volna. Az egyéni gyõzelmek miatt kompenzációs szavazatokra a
FIDESZ-KDNP nem jogosult, 8 FIDESZ-KDNP-s képviselõ mellett a kom-
penzációs listán 3 képviselõi helyet szerzõ Jobbik Magyarországért Mozga-
lom képviselõi alkotják a képviselõ-testületet. Október 13-án meg is tartot-
ták a Képviselõ-testület ünnepélyes alakuló ülését.

Gergics Illés, a képviselõ-tes-
tület korelnökének köszöntõ-
je utánKovácsy György, aHe-
lyi Választási Bizottság elnöke
ismertette az eredményt. Ezt
követõen a képviselõk, majd
Hoffman Pál polgármester,
dr. Vass Lucia alpolgármester
és a külsõs bizottsági tagok
eskütételére került sor.
Ugyanezen a napon tettek
esküt a három kisebbségi ön-
kormányzat megválasztott
tagjai is.

Képeink az alakuló ülés, az eskütétel pillanatait mutatják.

Tököl a médiában
A tököliek számára fontos a város jó híre. Nem

örültünk amikor a börtönt, az Állatifehérje-feldolgo-
zót emlegették velünk kapcsolatban. A látványosan
megszépülõ városkép a Summerfest Táncfesztivál, a
Mûvészeti Iskola programja, a Sportcsarnok és Mû-
velõdési Központ színes eseményei gyakran kaptak
és kapnak médianyilvánosságot. Az elmúlt 20 évben
a Nemzetiségi Tánccsoport, az énekkarok, a Lovas-
klub, a labdarúgók, kézilabdázók, kick-boxosok, rit-
mikus gimnasztikások, a mûvészeti iskolások és a
Mikecz Kálmán Huszár Bandérium sokat tettek Tö-
köl fejlõdéséért.
Így volt ez az elmúlt hónapokban, hetekben is, az-

zal a különbséggel, hogy a bulvármédiában is forog
a város neve.
Elõször Terry Black képviselõjelöltségét kapták

szárnyra. Csúfos bukásával már kevésbé foglalkoztak,
most a Való Világba került tököli fiatal kapcsán került
szóba a város. Az itt lakók többsége azonban jobban
örül, hogy a Tökölért Emlékérmek átadásáról írtak.
Örömmel láttuk a �Nagy Vagy!� címû, a magyaror-
szági általános iskolák csapatainak fantasztikus
hangulatú, grandiózus versenyén Tököl csapatát a
TV2 képernyõjén.
Csapattagok: Áschin Margaréta, Frey Dániel, Ko-

vács Betty, Pataki Ferenc, Pete Attila, Rozgics Antal,
Szajkó Kinga, Török Bianka, Waldmann Erika (csa-
patkapitány), Pete Attila. Zsûri tagja volt Pesuth Rita.

Jelenits István díszpolgári címérõl az Új Ember tu-
dósított, a Nemzeti Sport Szilágyi István világváloga-
tott személyével foglalkozott.
A HÍR TV és a Duna TV a tököli összefogásról, a

felsõzsolcai ház építésérõl adott tudósítást. Hoffman
Pál polgármester több alkalommal beszélhetett a
mindannyiunk számára felemelõ összefogásról.
A Sportszelet a labdarúgócsapat kiváló szereplésé-

rõl számolt be. 2010-ben felmérés készült a magyar
városok médiabeli szereplésérõl. Tököl említésének
gyakorisága a középmezõnybe sorolta a várost. Kör-
nyezetünkben csak Dunaharaszti áll elõkelõbb he-
lyen. A �Tégy jót és beszélj róla� mondás már kiegé-
szül azzal, hogy �már nem elég beszélni, beszéltetni
is kell mindarról, amit fontosnak tartunk, amire
büszkék vagyunk� . A jövõben a Polgármesteri Hiva-
tal és Hoffman Pál polgármester rendszeres sajtótá-
jékoztatókkal és az érdekes, fontos hírek országos
médiába juttatásával kívánja emelni Tököl presztí-
zsét, növelni a város jó hírét.
Sokat jelent, hogy a térségi médiában is rendsze-

resen megjelennek tököli hírek, tudósítások. A Laki-
hegy Rádió, illetve a Dunavidék TV a várossal kiala-
kított együttmûködés kapcsán az önkormányzati,
testületi munka teljes nyilvánossága biztosított. A vá-
ros eseményeit, érdekes embereit is megismerhetik
szomszédaink. Külön öröm, hogy a DVTV-nél Jokán
Kata, a Lakihegy Rádiónál Vukor Judit mint fiatal tö-
köli származású szerkesztõk kísérik figyelemmel a vá-
ros életét.



8 HHHHÍÍÍÍRRRREEEEKKKK,,,,  EEEESSSSEEEEMMMMÉÉÉÉNNNNYYYYEEEEKKKK Tököli Tükör



Tököli Tükör HHHHÍÍÍÍRRRREEEEKKKK,,,,  EEEESSSSEEEEMMMMÉÉÉÉNNNNYYYYEEEEKKKK 9

Az Új Magyarország Fejlesztési Terv Közép-Magyarországi
Operatív Program keretében kiírt KMOP-2.1.1/B-09-2009-
0017 számú Belterületi utak fejlesztése pályázatán �Tököl
Város belterületi közútjainak fejlesztése� címmel Tököl Vá-
ros Önkormányzata 131,733 millió forint támogatást nyert.

A beruházás biztosítja az utak felújítási/kiépítési terveinek
elkészítését, a mai igényeket kielégítõ burkolatok gazdaságos,
célszerû, esztétikus kialakítását, az út melletti zöldfelületek
rendezését, parkolóhelyek kiépítését, utcabútorok elhelyezé-
sét. A Kezelõ Szervezettel 2010. július 14-én megtörtént a
szerzõdéskötés.

A projekt alapvetõ célja a lakók életminõségének emelése.

A projekt komplexitása biztosítja, hogy a közlekedési felté-
telek jelentõs javulása mellett az eligazítótábla-rendszer, a te-
lepített padok, szemetesek, és az újonnan kialakított zöldfe-
lületek, az elültetett fák teremtenek komfortérzetet, járulnak
hozzá az itt élõk és a vendégek életminõségéhez.
A projekt keretében a Szilágyi, Nagy Imre utca egy része,

Pongrácz Gergely utca, Maléter Pál utca, valamint a Klein
Rönnau (hrsz: 2640/1349 és folytatásában a névtelen (hrsz:
2640/97) utca szilárd burkolata készül el. A készülõ utak tel-
jes hosszában vízszikkasztó árokrendszer létesül.

A fejlesztés az Európai Unió támogatásával, az Európai
Regionális Fejlesztési Alap társfinanszírozásával valósul
meg.

Bõvebb információ:
Hoffman Pál polgármester
Telefon: 06-24-520-920
E-mail: hivatal@tokol.hu

EU TÁMOGATÁSSAL SZILÁRD BURKOLATOT
KAP TÖKÖL PESTI ÚTI LAKÓTELEPE
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Kiállás a mûvészeti oktatás mellett
Újabb támogatás a Szárny-nyitogató Alapfokú Mûvészeti Iskolá-

nak. 1 mFt-ot, 2010 folyamán összesen 5 mFt-ot biztosított a képvi-
selõ-testület a több mint 400 diákot foglalkoztató alapítványi iskolá-
nak. A néptánc, zene, festés, tûzzománckészítés csínját-bínját sajátít-
ják el a gyerekek a délutáni foglalkozásokon. Mint a döntés indoklá-
saként elhangzott, a képviselõk nagy értéknek, kincsnek tartják az in-
tézményt, s a jövõben is mindent elkövetnek mûködésének biztosítá-
sára. Az iskola mûködésének pénzügyi támogatása mellett újabb
helyiséget biztosítottak a tûzzománcoktatás céljaira. Az Aradi utcai is-
kolában elhelyezett kemencék látványos képek készítését, a gyerekek
ügyességének fejlesztését biztosítják.

Jó hír, hogy az iskola által készített pályázat sikere nyomán 16mFt
teszi színesebbé az iskola életét 2011-ben.

A képviselõ-testület régi és új személy kinevezésérõl hozott
döntést. Nagy támogatottsággal nevezték kiHalász Lászlót aMû-
velõdési Központ és Könyvtár igazgatójának. A tekintélyes köz-
mûvelõdési vezetõ hosszú távra, 10 évre kapott bizalmat. A dön-
tés a kiváló pályázat mellett nyilván a tököli hagyományõrzés és
kultúra terén kifejtett több évtizedes tevékenységének szólt.
Megerõsítették a két mezõõr, Pessuth Antal és Istvánov István

további foglalkoztatását. Egyhangúlag támogatták dr. Öveges
Kristóf rendõrkapitány javaslatára Gyarmati Tibor r. tõrm. tökö-
li rendõrõrsre körzeti megbízottként való kinevezését, 2010. ok-
tóber 1-jei hatállyal. Változtattak a könyvvizsgálói feladatokat
végzõ céget illetõen. 2010. október 1-jétõl a könyvvizsgálói fel-
adatainak ellátásával a C.C. Audit Könyvvizsgáló Kft. bízták meg.

S z em é l y i d ö n t é s e k

Segítség a Nap-Hold Alapítványnak

Cégjubi leum

Komoly veszély fenyegette a csökkent munkaképességûek
foglalkoztatását szervezõ alapítvány mûködését. A korábbi
években 30 körüli, majd az új csarnoképület átadását követõ-
en 40 dolgozóval mûködõ szervezetet is elérte az országban is
tapasztalt hanyatlás. Szabó Erzsébet ügyvezetõ szerint szinte
lehetetlenné vált a munkaszerzés. Ez rendkívül hátrányos az
emberek számára, de bevételkiesést is jelent. A beruházáshoz
vállalt törlesztésekre sem elegendõek a bevételek. A város kép-
viselõ-testülete méltányolta a helyzetet és 1,2 mFt-ot biztosított
az ingatlanvagyont is veszélyeztetõ helyzet elkerülésére. Az ala-
pítvány és a város közötti jó kapcsolat bizonyítéka, hogy a vá-
ros intézményeinek tisztántartásában nyújtanak segítséget.

Alapításának 25. évfordulóját ünnepelte a Beton Epag. A
vállalkozást 1985-ben alapította Sebes Pál és Bagi István. A
Cigjanában lévõ tököli telephelyen egy sikeres családi vállal-
kozás nõtte ki magát, a betonelemgyártás jelentõs cégévé.
A vállalkozás életében bekövetkezett változásokat jelképez-

te, hogy az ünnepségre már az új, korszerû taksonyi telephe-
lyén került sor. A vendégek megtekintették az 500 mFt-os be-
ruházást, majd a tulajdonosok által rendezett fogadáson vet-
tek részt. Hoffman Pál polgármester köszöntõjében elmond-
ta, fontos a város számára a kialakult jó kapcsolat, amire a tö-
köli terület hasznosítása során is építhet a cégvezetés.

Somogyi György, az alapítvány elnöke átveszi
a Tökölért Emlékérmet

Képünkön Hoffman Pál, Kreisz László � Taksony
polgármestere, Sebes Pál és Bagi István láthatók
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Dr. Karagit Mijo, a Horvát Köztársaság
tiszteletbeli konzuljának köszönõlevele:
�Tisztelt Polgármester Úr! Megköszönve �Tököl Településért

Emlékérem� kitüntetést Önnek és Tököl Város Képviselõ-testület
valamennyi tagjának sikerekben gazdag munkát kívánok!
Több nemzetiségû települést vezetni nagy kihívást jelent, nem

könnyû feladat, de az elért eredmények mindenben kárpótolják
az embert. Aki egyszer megérezte a tököli emberek meleg vendég-
szeretetét, soha nem felejti el.
Gospodine naèelnièe, Vama i va�im cijenjenim surednicima

�elim Gobro zdravlje i puno zadovoljstva u svakida�njem radu.

Kórustalálkozót tartott a Tököli Sváb
Hagyományõrzõ Énekegyesület

Kilenc kórus, több mint kétszáz énekes lépett fel a Tököli
Sváb Hagyományõrzõ Énekegyesület által szervezett kórus-
találkozón. Az eseményt 2010. október 16-án tartották a Tö-
köl Mûvelõdési Központban. A dalos találkozó célja, hogy a
különbözõ zenei együttesek barátkozni tudjanak és megis-
merjék egymás zenei repertoárját. A mûsor folyamán fellé-
pett a Tököli Férfi- és Asszonykórus, a Csobánkai Asszony-
kórus, a Soroksári Férfikórus, a Szigetcsépi Vegyeskórus és
két óbudai dalkar. Az együttesek többsége már többéves kap-
csolatot ápol egymással, és igyekeznek minél szélesebb bará-
ti kört kialakítani különbözõ énekegyüttesekkel. Lerner Pé-
ter szerint egy jó hangulatú mûsort kaptak, amit mindenkit
szeretettel vártak.

Képeink Lerner Pétert ésHufnágel Aladárt mutatják a
Tökölért Emlékérem átvételekor

Sulibörze középiskolás fokon
Jó hangulatban és több mint 800 gyermek részvételével telt a

Pályaválasztási Kiállítás Tökölön.
Az eseményt már több éve a Közép-magyarországi Regioná-

lis Munkaügyi Központ Ráckevei Kirendeltsége szervezi.
Schwarz Gáspár, a kirendeltség-vezetõ elmondta, a kifejezetten
fiataloknak vagyis elsõsorban a végzõs általános iskolásoknak
szóló rendezvényen, térségi és a fõvárosi iskolák mutatkoztak
be. A tizenhárom középiskola mellett idén három képzõintéze-
tet és egy fõiskolát ismerhettek meg a diákok, továbbá jelen volt
a Magyar Honvédség is, aki szintén képzéseirõl adott tájékozta-
tást. Schwarz Gáspár szerint a kiállítók és a résztvevõk is pozití-
van értékelték az eseményt.

Tököl külföldi partnereivel való együttmûködés
elismeréséért

Kitüntetõi Díjat kapott Gajárszky Rozália és Halászné Fellegi
Ágnes.

Szokatlanul alacsony az idei szõlõtermés
A tököli borászok életét is megnehezítette az idei év szélsõsé-

ges és szokatlan idõjárása. Török József, tököli borász a Laki-
hegy Rádiónak elmondta, helyi viszonylatban körülbelül 10%-
os szõlõtermés volt, ami azt jelenti 80 mázsa helyett 8-10 mázsa
szõlõ termett egy hektár földterületen. Ez szokatlanul alacsony
termésátlagot jelent. A jelenségnek elsõsorban idõjárási okai
vannak, hiszen a téli fagy elvitte a síkvidék termését, a nyári esõ-
zések miatt pedig képtelenek voltak a gazdák kellõ védelmet
nyújtani a permetezéssel, ami a szõlõ megbetegedéséhez veze-
tett. A bor minõségérõl csak annyit lehet tudni, nem lesz olyan,
mint a tavalyi, 2009-es. Az idei borokat már lekezelték, lezárták,
és legkésõbb tavasszal veszik elõ az új borokat. Török József hoz-
zátette, tõle minden évben sok szõlõt vesz egy kialakult vásárlói
kör, de idén nem tudott mindenkinek megfelelõ mennyiséget
adni, ezért a hegyvidéki termelõkhöz voltak kénytelenek fordul-
ni a helyi borkészítõk.
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Joszkin Jánost az egész város ismeri és szereti. Több évtize-
des képviselõi, illetve a Szociális és Egészségügyi Bizottság-
ban betöltött munkáját idéntõl nem folytatja, de továbbra
sem tétlenkedik. Nem az a típus. Továbbra is focizik az általa
életre hívott Öreg Fiúk csapatában s az egyházközösség is ki-
emelkedõ helyet foglal el a
szívében. Munkásságáról,
az elmúlt bõ negyven évrõl
beszélgettünk.

� Több évtizedes képvise-
lõi munkásságát ettõl az év-
tõl nem folytatja tovább. Mi
ennek az oka?
� Több mint 40 évig vol-

tam jelen a közéletben.
Nagy öröm, de nagy fele-
lõsség volt, különösen az el-
múlt 20 év változásaiban
részt venni. Lassan át kell
adjuk a stafétabotot a fiata-
labbaknak.
� Hogy kezdõdött a képvise-

lõi pályája?
� Egészen véletlenül lettem tanácstag. Annak idején még a

tanácsi korszakban utcabizalmik voltak, ahol legalább két je-
löltet lehetett állítani. Az én utcámban volt egy maszek gu-
mis, aki be akart kerülni a tanácsba, mert az akkori rend sze-
rint elsõsorban a maszekokat piszkálták. Mellette indítottak
engem is, de azzal, hogy biztos lehetek benne, hogy a gumis,
a Zsótér Pista fog nyerni. Én nem is nagyon akartam politi-
kai dolgokkal foglalkozni, de mert sokan ismertek a futball
által, úgy döntöttem, hogy elindulok. Eljött a szavazás napja,
amikor is az a furcsa helyzet állt elõ, hogy õ csak néhány, én
pedig annyi szavazatot kaptam, hogy magasan bejutottam.
Mivel Õ nem volt helyi csak a felesége révén, és nem írhatták
oda a becenevét vagy azt, hogy kinek a férje, így mindenki
olyanra szavazott, akit biztosan ismert. Így indult az egész.
� Mit hozott a folytatás?
� Elindultam a következõ választáson is, mikor nyugdíjba

vonult a régi tanácselnök Szusics Péter, a helyére került Hoff-
man Pál. Onnan kezdve a rendszerváltás óta vele dolgoztam.
Büszke vagyok rá, hogy soha, semmilyen politikai szövetség-
nek nem voltam a tagja, mindig mindent, még a nehéz idõk-
ben is, függetlenként csináltam. Hiszen ez is bizonyítja, hogy
a munkám volt
olyan értékes, hogy
nem kellett beáll-
nom olyan sorba,
amibe nem akar-
tam.
� A rendszervál-

tás mennyiben vál-
toztatott a dolgok
állásán?
� 1989 körül jött

egy nagy fordulat
az életemben. Kö-
zel kerültem Kun-
cze Gábor társasá-
gához, majd azt
vettem észre, hogy
megkörnyékezett
az SZDSZ. Az elsõ

szabad választáskor megfûztek, hogy induljak el a színeikben.
Akkor a legkeményebben õk voltak kommunistaellenesek.
Nem gondoltam, hogy bármi esélyem is lehet. Végül a har-
madik helyen jutottam be, de hangsúlyozom, párttagság nél-
kül! Tizenhárman voltunk a testületben, a legtöbben sporto-

lók. Az elsõ ciklus volt a leg-
jobb idõszak. Az elsõ két év-
ben bizottsági tagként dol-
goztam, de mikor a máso-
dik évben meghalt a Szoci-
ális Bizottság vezetõje Örsi-
Tóth László, átvettem ezt a
posztot. A fennmaradó két
évre én vezettem a bizottsá-
got. A következõ ciklusban
már tizenhatan voltunk, az
egy nagyon nehéz idõszak
volt, fõleg, mert ellentétek
voltak közöttünk. Nyolcan
voltunk a polgármester
mellett, nyolcan voltak elle-
ne, nagyon kellett vigyázni,

hogy senki ne hiányozzon,
mert csak így tudtuk átvinni a

javaslatainkat. Kemény idõszak volt, de a kiélezett helyzetben
is elértük, hogy Tököl 2001-ben városi címet kapott. Gyönyö-
rû Millenniumi ünnepségeket rendeztünk. Elkészült a Mil-
lenniumi Emlékpark, megújult a Polgármesteri Hivatal és a
Mûvelõdési Központ. Most is örülök, hogy nem tudták meg-
fúrni a város fejlesztési terveit. 10 évig voltam a Szociális és
Egészségügyi Bizottság elnöke. Idén is felkért a polgármester
úr, de jeleztem, hogy a korom miatt nem indulnék már újra.
� Meséljen a sportcsarnokbeli munkájáról.
� Teljesen véletlenül lettem a sportcsarnok vezetõje. 1993-

ban kiküldtek volna dolgozni a Pest Vidéki Gépgyárból � ahol
vezetõként dolgoztam � Etiópiába, de Frankfurban feltartóz-
tattak, mert nem küldték ki a vízumomat. Akkor voltam 55
éves, ezért kértem a korkedvezményes nyugdíjaztatásom.
Akkoriban kezdett megépülni a Sportcsarnok. A sport múl-
tam miatt felmerült, hogy mi lenne, ha én vezetném az intéz-
ményt. Tudták, hogy a Repülõgépgyárban 120 ember vezetõ-
je voltam. Ráadásul sportoló ember is, aki beszélni is tud és
akit mindenki ismer, vagyis alkalmasnak tartottak a posztra.
Nem akartam elvállalni, még az átadás elõtt pár nappal is he-
zitáltam, de végül belementem. Nagyon összetett volt a mun-

kám, nem is igazga-
tónak, sokkal in-
kább gondnoknak
hívnám, mert min-
dent megcsináltam,
amit kellett. A mû-
vészeti területtel
voltak csak eleinte
problémáim. Elin-
dultak a sportolási
tevékenységek, ké-
zilabda, birkózó
versenyek, karate
versenyek mellett a
mûvészeti tevé-
kenységek is. Emlé-
kezetesek a televízi-
ós események, ame-
lyeket az egész or-

AlegendásNB-III-ascsapattagjaként
(Aguggoló sorbanbalrólamásodik)

Egyháziénekkartagjaként(balrólaharmadik)

Negyven év a közéletben
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szág látott. Ilyen volt a Három kívánság karácsonyi mûsora, a
lottósorsolás, a magyar kézilabda válogatott világbajnoki se-
lejtezõ mérkõzése is, amelyet még Knézy Jenõ közvetített. De
örömmel szerveztem az iskolai évnyitókat, évzárókat, ballagá-
sokat is. Sok dicséretet kaptunk a szülõktõl a kulturált körül-
mények miatt.
Sajnos, hiába dolgoztam jól, hiába vittem évek óta a háta-

mon a sportcsarnok dolgait, új embert neveztek ki igazgató-
nak. Szerencsés volt, mert a versenyek rendje kialakult, a sok
bérlõ miatt nem kellett külsõ események szervezésével foglal-
kozni. A sportcsarnok a Csepel-sziget legnagyobb nemzetkö-
zi szintû épülete, ezért sokan jönnek ide ma is szalagavatók-
ra, iskolai ünnepekre, táncversenyekre, de itt edz és játszik
Szigetszentmiklós, Dunaharaszti, Taksony nõi és férfi kézilab-
dacsapata is. Remek találkozóhely a sportcsarnok, sok bará-
tom lett a 16 év alatt. Most, hogy Tomin István nyugdíjba
ment, újra öten vagyunk, de már az iskola alá tartozunk. 17
éve � ebbõl nyolc évig én voltam a csarnok vezetõje � minden
vasárnap itt vagyok. Nem jártam rosszul soha sem, de soha
nem néztem, hogy ezért mennyit kapok, mert szeretem.
� Megalakította az Öregfiúk csapatát is.

� Amikor abbahagytam az aktív labdarúgást, nem volt ked-
vem semmihez. A feleségem kérte, hogy kezdjek magammal
valamit, ezért megalakítottam az Öreg Fiúk Labdarúgó csa-
patát, ennek már 36 éve. Mai napig mûködünk, de ma már
leginkább az unokáim korú emberekkel játszom, sokan
ugyanis már nem élnek az idõsek közül. Nagyon sokat kö-
szönhetek ennek a csapatnak, mindig mellettem állnak. A
sok élmény közül a legmaradandóbb a szlovákiai magyar te-
lepüléssel, Somorjával kialakított 20 éves kapcsolat.
� Ha ez nem lenne elég, még az egyházközösség életében is

fontos helyet foglal el...
� Több mint 45 éve vagyok az egyházközösség tagja, mind-

két, a rác és a magyar kórusban is énekelek. Sokáig kántor

akartam lenni, ami végül �így� sikerült. Mások szerint, ha ta-
nultam volna énekelni, nem itt tartanék, de nekem ez is elég.
Szeretek énekelni, nótafája vagyok az öreg fiúk csapatának is.
� Pár éve ünnepelték a hetvenedik születésnapját, ami elég

emlékezetesre sikeredett�
� A hetvenedik születésnapomon azt gondoltam, elmegyek

egy kicsit a kocsmába. Délután hívott a fiam, hogy ráesett a
lábára az ágy és be kell vigyem az orvoshoz, vagyis ne igyak
semmit. Délután ötkor hív a fiam, hogy mégse kell menni, de
beszélne velem Papp László plébános. Volt egy története,
amiben a segítségemet kérte. Mondtam neki, hogy ma va-
gyok hetven, nem mehetne-e valaki más? Egybõl megköszön-
tött majd közölte, hogy nem tart sokáig a dolog, így ráálltam.
Kimentünk a Dunagéphez, teljes volt a sötétség, senki nem
mondott semmit. A tököli plébános úr elõre küldött, szinte
belökött az ajtón, ahol kilencven ember kezdte nekem énekel-
ni a Boldog, boldog, boldog születésnapot� Megszólalni
sem tudtam. Az volt az elsõ szavam, hogy zsidót katolikus pap
még így nem csapott be, ugyanis sportoló korom óta Zsidó a
becenevem.
� Most hogy érzi magát?

� Jól vagyok. Büszke vagyok rá, hogy sok év után újra van
Joszkin a tököli labdarúgócsapatban, ugyanis az egyik uno-
kám Márk ott játszik, s a másik kettõ Timike és Tomi is sok
örömet szerez.

Deáki Tímea Brigitta

Képviselõ-testületiülésen

A színész válogatott köszönti a 60. születésnapjánAFelvidékiSomorjaésaTököliÖregfiúkcsapatánaktalálkozóján

TökölEmlékérem átadásiünnepségen
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Többnapos ünnepség színhelye volt
Tököl. 2010. november 8-án vasárnap a
fél kilences szentmisén köszöntötték
elõször Bednanics Istvánné (Teichter
Katalin) Kati nénit 100. születésnapja
alkalmából.
Papp László plébános úr szeretettel-

jes szavakkal szólt az ünnepelthez, s
emelte a méltóságteljes hangulatot az
énekkar rác nyelvû programja.

Hétfõn este folytatódott az ünneplés.
A Bednanics család meglepetéspartit
tervezett, de a nagy szeretet, ami Kati
nénit körülveszi, kinõtte a terveket. A
Mûvelõdési Központ és Könyvtár nagy-
termébe várták az ünnepeltet, akinek
köszöntésére hetek óta készült a rác fér-
fikórus, a sváb asszonykórus, a Prekovác
zenekar, s Halász László.
A város nevében dr. Vass Lucia alpol-

gármester köszöntötte ajándékokkal, s
Tököl tiszteletét kifejezõ emléklapot
adott át. Az este folyamán Hoffman Pál
polgármester, országgyûlési képviselõ is
virágcsokorral kedveskedett, s Orbán
Viktor miniszterelnök emléklapját nyúj-
totta át Kati néninek.
A mûsor kiváló hangulatot teremtett,

s bizony Kati néni még este 11 órakor is

örömmel nézte a körülötte éneklõket.
Sokan szeretnénk tudni a hosszú élet

titkát. Kati nénit hallgatva a fiatalos já-
tékosság és derû jut az emberek eszébe.
Hiába van évek óta tolókocsiban, szelle-
mi frissessége lenyûgözõ.
Beszélgetésük Schuch Kati nénivel

(91 éves) tököli zászlóanyával, s Hoff-
mann Frigyesné (87 éves) Kádi nénivel,
valamint Ráckevei Emmi nénivel sokak-

ban keltette fel a vágyakozást.
�Jó lenne 30-40 év múlva hozzájuk

hasonló derûvel látni a világot.�
100 év nemcsak egy ember, hanem

egy ország életében is óriási idõ. Szinte
hihetetlen, hogy Kati néni négy éves
volt Ferenc Ferdinánd trónörökös szara-
jevói lelövésekor. Már 18 éves volt az I.
világháború végén, ahonnan családtag-
jai épségben tértek haza. Férjes, több
gyermekes anya volt a harmincas évek-
ben. A Horthy-korszakban vallásos éle-
tet élve erõs, összetartó család szíve, lel-
ke. Megélte a II. világháború nehézsé-
geit, s megtapasztalta az 50-es évek
kommunista, szocialista túlkapásait, a
vallásos emberek háttérbe szorítását, a
családok kemény munkájával szerzett
földjeinek, ingatlanjainak elvételét.

80 évesen is örömmel élte meg a
szovjet katonák kivonulását, s értékelte
szülõfalujának, Tökölnek várossá válá-
sát. A Tököli Tükör olvasói s minden
tököli nevében gratulálunk Kati néni-
nek. Jó egészséget, további derûs éveket
kívánunk.

SZÁZ ÉV SZERETETBEN
Bednanics Kati néni köszöntése
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Az elmúlt hónapban, az árvízi események után nem sok oka
volt az Albert családnak az örömre Felsõzsolcán. Az árvíz rom-
ba döntötte házukat. A 90 éves nagymama nem tudta elviselni
megszokott otthonuk elveszítését, hiába vette körül unokáinak
szeretete, a nyár folyamán elhunyt.

Mint Albert Albinné elmondta, kész csodaként élték meg,
amikor Hoffman Pál, Tököl polgármestere és Benkovics Antal
a Dunagép Zrt. tulajdonosa megjelent egy esõs nyári napon.
Megtekintették a romos, aládúcolt házat, s arról beszéltek: Tö-
köl lakói, polgárai és vállalkozói összefogásra készülnek. Nem
karitatív alapítványokon keresztül akarnak segíteni, hanem sze-
mélyesen, egy konkrét család, az Albert család otthonát kíván-
ják megépíteni. A cél nagy volt, hiszen szerették volna, ha a csa-
lád már az õszt az új otthonban töltheti.

Az összefogás, a szervezés minden elõzetes elképzelést felül-
múlt. A város képviselõ-testülete által biztosított 5 m Ft-os keret
s a vállalkozók felajánlásai � melyek építési anyagokat, munkák
vállalását, finanszírozását jelentették. Együtt egy 12 mFt értékû
otthont hoztak létre.

Kiváló munkát végeztek a tököliek � állapította meg Semjén
Zsolt miniszterelnök-helyettes � amikor a ház átadási ünnepsé-
gén köszöntötte az Albert családot és az építõket.
A kis ünnepségen részt vett Hoffman Pál, Tököl polgármes-

tere és a város küldöttsége. A tököli kezdeményezés kiteljese-
dett, a KDNP-frakcióban több polgármester is csatlakozott az
�Egy város � egy család� akcióhoz. Tököl mellett Óbuda, Ceg-

léd, Tata, épített új otthont egy árvízkárosult család számára.
Hoffman Pál polgármester kiemelte az ünnepségen, hogy

miközben segítettek, õk maguk is erõsödtek közösségben, em-
berségben. Fontosnak tartja, hogy a kapcsolat az Albert család-
dal ne szakadjon meg, hiszen a munka során személyessé, ba-
rátivá vált a kapcsolat, s a ház ugyan készen áll, de még sok
minden hiányzik ahhoz, hogy otthonná váljon. Köszönetét fe-
jezte ki minden vállalkozónak, a házon dolgozóknak, az egyéni
felajánlást tevõknek, s a képviselõ-testület tagjainak a szívet-lel-
ket melengetõ összefogás sikeréért.

Ö r ö m F e l s õ z s o l c á n
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November 3-a fekete nap a magyar
történelemben. Ezen az estén jött
Maléter Pál, a Nagy Imre kormány

honvédelmi minisztere 1956-ban a tö-
köli szovjet repülõtérre.
A küldöttséget tõrbe csalták, Maléter

Pált a szovjet KGB-s Szerov tábornok
vezetésével foglyul ejtették, majd kivé-
gezték.
Tökölön 21 éve még a szovjet katonák

jelenlétében állítottak kopjafát a mártír-
halált halt honvédelmi miniszter emlé-
kére. Azóta minden évben emlékeznek
Maléter Pálra és az 1956-os forrada-
lom és szabadságharc hõseire.
Az ünnepi megemlékezést dr. Simicskó

István, a Honvédelmi Minisztérium
parlamenti államtitkára és Hoffman
Pál polgármester tartotta.

Maléterné Gyenes Judith asszony Tökölön

1989. november 4. Hatalmas tömeg a tököliek által csak rusz-
ki egyenesnek, illetve ruszki kanyarnak nevezett út szakaszán.
Nyitott teherautó, Horváth Sándor színész borzongató szavalata,
Csurka István akkori MDF alelnök bátor beszéde, Maléterné
Gyenes Judith asszony csendes méltósága. Mindez félelmetes
�keretek� között. A kerítésen kiváncsiskodó szovjet katonák, s a
géppisztolyos kapuõrség által körülvéve.

1956-ra, a tököli laktanyában elfogott magyar honvédelmi
miniszterre,Maléter Pálra, amagyar függetlenségmártírjára em-
lékezett akkor néhányszáz bátor ember.
Most is 1956-ról, Maléter Pálról szólt amegemlékezés, s egy ki-

csit a 21 évvel korábbi eseményrõl is.
Az MDF tököli szervezete állította a kopjafát, a tagok Bognár

István, Rácz József, Hamar István, Ivicsics József, Rozgics Pál,
Dragovics András, Bagi István, Vukov István, Tóth Józseg, Fara-
gó Károly, Nagy József és Radnics Simon voltak. A faanyagot id.
Ágics Péter biztosította.
Tettük jelentõségét, bátorságát ismerte el a város képviselõ-tes-

tülete 2010-ben, amikor az 1956-os forradalom és szabadságharc
emlékeinek ápolásáért Tököl Településért Emlékérmet adomá-
nyozott számukra.

Maléter Pál példa az utókor számára, mert halála a mártírság
tudatos vállalását jelenti. A mi dolgunk 1956 szellemiségét meg-
õrizni. Maléter Pál bátorságát, önfeláldozását felmutatni, a fiata-
lok számára örökül hagyni �mondta köszöntõjébenHoffman Pál
polgármester.

Dr. Simicskó István, a Honvédelmi Minisztérium parlamenti
államtitkára is a fentieket emelte ki megemlékezésében. Az ün-
nepség felemelõ pillanatait jelenti a katonai tiszteletadás és
Maléterné Gyenes Judith asszony és családjának koszorúzása.
Az eseménynek a Szárny-nyitogató Alapfokú Mûvészeti Iskola

és a Weöres Sándor Általános Iskola diákjai, valamint a Sváb Ha-
gyományõrzõ Énekegyüttes zenei és irodalmi összeállítása adott
megrázó pillanatokat. A résztvevõk koszorúkat helyeztek el a
Maléter-szobornál is. Az ünnepséget követõen Hoffman Pál pol-
gármester fogadást adott a Polgármesteri Hivatalban, ahol
Maléterné Gyenes Judith asszony és dr. Simicskó István számára
átadta Szórádi Zsigmond Maléter Pált ábrázoló szobrait, melyek
a �Forradalom lángjai� címet viselik.

21 éve állították a Maléter-kopjafát
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A jó idõjárás segíthet Tököl útjain

Az október 13-i alakuló képviselõ-testületi ülést követõen
gyorsan megkezdték a tényleges munkát a tököli városatyák,
hiszen már október 21-én rendkívüli ülést tartottak. A tárgya-
lás során egy napirendi pontot vitattak meg, mivel a városi
útépítési program befejezéséhez döntésekre volt szükség. Az
önkormányzat korábban meghirdetett egy kb. hatvanmillió
forintos közbeszerzést útépítés lefolytatásához. Ez elsõsorban
aszfaltozást jelent. Az öt pályázat közül az ajánlatokat bíráló
bizottság a Vitép 95 Kft. 70,575 mFt összegû pályázatát ítélte
a legkedvezõbbnek. Az elõterjesztés ezt vitte a testület elé,
ahol el is fogadták a pályázatot. Szerzõdéskötés megtörtént.
A városatyák abban reménykedtek, hogy novemberben olyan
idõjárás lesz, ami lehetõvé teszi a munkálatok elvégzését. Ez
azért fontos, mert viszonylag rossz állapotú utakról van szó, a
javítások kátyúzásokkal nem oldhatók meg. Olyan utak álla-
potát is szeretnék javítani, amelyek új területen alakultak ki.
Ezeknek egy részét aszfaltozzák, más részükön pedig sóder-
köves alapot hoznak létre. Összesen három km útszakasz ki-
vételével a teljes úthálózata elkészült Tökölnek.

Felnõttek az iskolapadban
A �Budapest� Külkereskedelmi Szakközépiskola és Tököl

Város Önkormányzata közötti megállapodás eredményeként
2009. szeptember 1-jén 37 fõvel esti középiskolai képzés indult
meg a Weöres Sándor Általános Iskolában.
A hallgatók közel 90%-a Tököl város lakója. A hallgatók a ta-

nulmányi idõ megrövidítése érdekében elõrehozott vizsgák leté-
telével fél év után közel 78%-os megjelenési aránnyal sikeresen
teljesítették a 9. évfolyam követelményeit. Lemorzsolódás miatt a
10. évfolyamból 29 fõ tett vizsgát 2009. június hónapban.
A 2010/2011-es tanév 11. évfolyamát új hallgatók érkezése

révén 42 fõ kezdte meg. Olyan tököli lakosok érkeztek iskolánk
hallgatói közé, akik vagy a korábbi években, vagy más középis-
kolában szerezték meg a 10. évfolyamot.
2010. szeptember 1-jén 42 fõ kezdtemeg tanulmányait a 9. év-

folyamon, illetve indítottuk még egy végzõs 12. osztály oktatását.
Jelenleg Tököl város általános iskolájábanmintegy 105 fõ végzi a
középiskola valamelyik évfolyamát.
Az eltelt egy év során soha nem fordult elõ, hogy az esti hall-

gatók bármilyen gondot okoztak volna a befogadó iskolának. A
tanári kar egyöntetû véleménye, hogy esti képzés keretén belül
hosszú évek óta nem volt olyan csoport, mint a tököli 11/B osz-
tály. Fõleg 20-35 év közötti korosztály, akik döntõ része rendsze-
resen jár a foglalkozásokra, felkészül, s a közösség is szinte pél-
da nélküli. Többször voltak együtt tanári kísérettel múzeumban,
vizsgáik sikerét közösen ünneplik meg.
A középiskola és a befogadó intézmény igazgatója között az

együttmûködés rendkívül jó. Olyan tanárok, akiknek egyetemi
végzettsége van, részt vesznek a középiskolai csoportok oktatá-
sában, ami részükre anyagi kérdéseken túl szakmai téren is is-
mereteket tud adni.
Kedvezõ jelenség, hogy 2010-ben nõtt a Budapesti Külkeres-

kedelmi Szakközépiskolába jelentkezõ tököli gyerekek száma. Ez
talán nem utolsósorban annak köszönhetõ, hogy tanáraink a
szülõk tanítása során el tudják érni, hogy gyermekeiket ránk bíz-
zák. Remélem, ez a jövõben jelentõs mértékben növekedni fog.
A jövõben komolyan kellene foglalkozni azzal, hogy a két is-

kola diákjai is ismerjék meg egymást sport és kulturális napok
keretén belül. Hiszem, hogy ez mindkét iskola munkáját, annak
színvonalát képes emelni. Reális esély van arra, hogy az elkövet-
kezõ években egyre több tököli lakos fogja megszerezni az érett-
ségi vizsgát, ami nem csak az egyén, de a közösség számára is
elõny.

Németh István igazgató
�Budapest� Külkereskedelmi Szakközépiskola

Mikecz Kálmán Huszár Bandérium
Huszár virtus

Hírek, események a bandérium életérõl
2010 Széchenyi emlékév, a Bandérium részvételével támo-

gatja a nagyobb rendezvényeket:

� 2010. szeptember � 4. napig vendégeink voltak a Bajor
Katonai szövetség tagjai;

� Százhalombatta nevezetességeivel ismertettük meg
vendégeinket;

� A Hõsök terén a Magyar és a német himnuszokkal majd
koszorúzással vette kezdetét a bajtársi találkozó.
A bandérium ezúton mond köszönetet Tököl Város

Önkormányzatának, Hoffmann Pál polgármesternek, bará-
tainknak, ismerõseinknek az önzetlen segítségekért.

Bõvebben: www.mikeczbanderium.hu oldalon olvashatnak

v. Kiss László
a bandérium parancsnoka

2010. január � Széchenyi év megnyitó

2010. február � Széchenyi-bál � Gellért Szálló

2010. április � Nagycenk, a köztársasági elnök fogadása
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Megköszönömminden levélírónak, javaslattevõnek a tököli ut-
cák állapotáról tett észrevételét.
Fontosnak tartom és várjuk is, hogy a képviselõ-testület felé a

tököli lakosok elvárásaikat megfogalmazzák. A döntéshozatalnál
minden észrevételt, javaslatot figyelembe veszünk, mérlegelünk.
A forrásbevonásra törekvésmiatt a pályázatfigyelés folyamatos, az
útépítési kiírások maximális kihasználására törekszünk. Útépíté-
seink éppen ezért program szerint, de az elnyerhetõ támogatá-
sokra tekintettel valósulnak meg. A munkák gyakran csúsznak az
õszi hónapokra a közbeszerzési eljárások, illetve egyéb engedé-
lyezési, forrásbiztosítási problémák miatt. Az idei program jól
mutatja ezt, hiszen a lakótelepen megvalósult útépítési pályázat-
nak kizárólag azon a területen feleltünk meg. Indokoltnak tartva
a város egyéb területeirõl érkezõ igényeket is. Vártuk a 2010. évi

pályázati kiírásokat, azok azonban elmaradtak. A 60-70 mFt ösz-
szegû közvetlen igényt észlelve, s a kátyúzás felesleges költségét
megtakarítva, ezt a programot is felvállaltuk. Amennyiben lett
volna útépítési támogatás, közel 100 mFt-os programot valósít-
hattunk volna meg. A megtapasztalt belvíz problémák miatt fon-
tosnak tartjuk az utak melletti árkok kialakítását. Mindent elkö-
vetünk azért, hogy megelõzzük ezek szabálytalan visszatakarását.
A beruházások elõtt az érintett utcák lakóinak türelmét kértük.
Sajnálatos jelenség, hogy az elkészült új utakat felelõtlen gyors-
hajtók autópályának használják.
A képviselõ-testület, illetve a város, nem tud minden kérést

azonnal teljesíteni, azonban munkatársaimmal együtt azon dol-
gozom, hogy Tököl továbbra is nyugodt, vonzó, s fejlõdõ telepü-
lés legyen.
Az újonnan kialakított és beépített telkeken az ott élõk azzal a

kéréssel fordulnak az önkormányzathoz, hogy az ingatlanuk elõt-
ti utcákat építse ki. Az elmúlt években a városban több területen
a képviselõ-testület biztosított lehetõséget a tulajdonosoknak,
hogy kárpótlásként vagy részarány-tulajdonban visszakapott vagy
a tulajdonukban lévõ földeket belterületbe vonják.

A tömbbelsõkben lévõ telekcsoportok újraosztásához, valamint
a földek belterületbe vonásához a képviselõ-testület azzal a kikö-
téssel járult hozzá, hogy a tulajdonosok írásban, jogutódukra va-
ló tekintettel is vállalták a közmûvek kiépítését és a telekalakítás
során kialakult utak alapszintig történõ megépítését.
Ezek a területetek korábban nem képezték az önkormányzat

tulajdonát, de a képviselõ-testület vállalta, hogy a késõbbiekben,
ha lehetõsége nyílik rá, költségvetési vagy pályázati forrásból az
utakat kiépíti. Az útprogram feladatait ismerve 5 évig nem volt

tervezhetõ ezen utak rendezése. A város vezetése továbbra is min-
dent elkövet az utak aszfaltozásáért. Tököl 65 km úthálózatából
62 km-t aszfaltozott. Ez kiemelkedõ arány nemcsak a térségben,
hanem országosan is. A tudatos útépítés folytatódik, ahol még
nem valósult meg a beruházás, az ingatlanok megközelítését és a
közvilágítást biztosítjuk. A 2011-es év a rendszerváltás utáni egyik
legnehezebb évnek ígérkezik, azonban jövõre is mindent megte-
szünk, hogy a tököliek jogos igényeit lehetõségeink szerint telje-
sítsük.
A 2009�2010-es útépítési program önmagáért beszél, hiszen

280 mFt-ot tudtunk útépítésre, aszfaltozása fordítani.
Hoffman Pál polgármester

2 8 0 m F t ú t é p í t é s r e
Folyamatos útfejlesztés
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Évek óta 34 Mrd Ft-os megaprojektrõl beszéltek az MSZP-
SZDSZ képviselõi. Elköltöttek 1,126 Mrd Ft-ot egy újabb tervre,
és nem történt semmi.
Elõször kivették az Európai Uniós projektbõl, a part menti te-

lepülések csatornázását. Késõbb bizonytalanná tették a Dél-pesti
szennyvíz Nagy-Dunába történõ átvezetését azzal, hogy Csepel
testülete akadályokat állított a nyomvonal-engedélyezés során, s
a Fõvárosi Közgyûlés sem adta meg a szükséges tulajdonosi hoz-
zájárulásokat. Mára már Európai Uniós projektelemként csupán
a tassi átemelõmû, és a Kis-dunai iszapkotrás maradt. Kincstári
optimizmussal kommunikálták, hogy sor kerül a teljes iszapkot-
rásra. 2009-re megtisztul a Kis-Duna.
Valódi elõrelépést kizárólag a part menti települések összefo-

gása eredményezett. Kreisz László taksonyi polgármester fárad-
ságos munkájával a polgármesterek elérték, hogy az érintett in-
gatlan-tulajdonosok több mint 67%-a tagja lett a csatornázási be-
ruházásra létrehozott társulásnak.
Az elõkészületek kuszasága, a terv nagysága indokolttá tette a

projekt vizsgálatát. Ezt erõsítette az Európai Uniós vizsgálati te-
vékenység is. Választ kell adni a kérdésekre.
Miért, hogyan alakult ki ez a helyzet?
Hogyan érhetõk el a szükséges változások a vízminõségben?
A projekt megvalósulása után milyen garanciák lehetnek a

helyzet megõrzésére?
A felelõsség megállapítása is indokolt lehet, hiszen 2003 óta

nembiztosítottak pénzt a fenntartásimunkálatokra, azaz az éven-
te a Kis-Dunába kerülõ kb. 60000 m3 iszap kinyerésére. Hosszú
évek óta akadályozták a megfelelõ vízpótlás biztosítását. Félreve-
zették a kistérség lakóit, mert a nagy projekt hamis ígéretével fed-
ték el hanyagságuk következményeit.

Hoffman Pál polgármester
országgyûlési képviselõ

Többmilliós kompfelújítás
Sikeres pályázat nyomán a város 4,5 mFt-ot nyert a Nagy-Du-

nán üzemelõ �Rezét� géphajó felújítására. A pályázat sikerét a
vállalkozóNick és Liget Révhajózási Kft.-vel kialakított együttmû-
ködés alapozta meg. A szükséges saját forrást is a vállalkozó biz-
tosítja. A Lakihegy Rádió hírei szerint a Százhalombatta és Tököl
támogatásával fenntartott közlekedési szolgáltatásfinanszírozási
gondokkal
küzd. Hoff-
man Pál pol-
gármester
tájékoztatása
szerint a vá-
ros az eddigi
125 eFt tá-
mogatást a
jövõben is
biztosítani
kívánja.

Botrányos a Csepel-szigeti gerincút
helyzete

Lassan már az óvodás gyerekek is fújják a Csepel-szigeten az
MSZP-SZDSZ képviselõk évtizedes ígéreteit, 2010 novemberében
elkészül a gerincút. 5,6 km hosszúságban, 2x1 sávval, 5 körforga-
lommal, 2 szintbeli csomóponttal, 1 km szélesítéssel. 100%-ban
Európai Uniós forrásból épül, késõbb bõvíthetõ. 2x2 sávos lesz,
és megépül az úgynevezett halásztelki-ág is.
Hogyan is állunk most, amikor már át kellett volna adni a be-

ruházást?
2010. április 9-én eredményesnek ítélt közbeszerzés után szer-

zõdést kötöttek a Colas Zrt. konzorciummal, 1 Mrd Ft-os terület-
vásárlási költséget jeleztek és 1,5 Mrd Ft-os kivitelezési összegre
szerzõdtek.
2010. május 10-én engedélyt adtak a munkálatok megkezdé-

sére. A kivitelezõ felvonult, majd 3 hónap múlva akadályoztatást
jelentett. Határidõ-módosítási kérelmet nyújtott be. 2010. au-
gusztus végén NIF Zrt. még nem tudott módosított határidõt ad-
ni, mert bár elõkészített közigazgatási határidõkrõl beszéltek, bi-
zonytalanná vált a még rendezetlen területek kisajátítási eljárásá-
nak befejezési idõpontja.
Mára már nyilvánvalóvá vált, hogy módosították az Európai

Unióval kötött megállapodást. Az eredeti összeget, amely 4,3
Mrd Ft-ról szól, egyelõre ismeretlen nagyságrendûre mérsékel-
ték. A gerincút építési határidejét bizonytalanná tették, a lebo-
nyolítást s a finanszírozást az új kormány idõszakára tolták. A be-
ruházással összefüggésben számos fontos kérdés vethetõ fel.
Hogyan lehet ilyen nagy eltérés, 1,8 Mrd Ft tervezett és a szer-
zõdött beruházás költségei között?
Ha az Európai Uniótól 4,3 Mrd Ft-ról szólt a támogatás, miért

nem használtuk ki, a 2x2 sáv illetve a szigethalmi Hunyadi út
HÉV-átjáró, vagy az 5. sz. körforgalom és a Szigetszentmiklós fe-
lé történõ lehajtási problémák megoldására? (Tököl, Hoffman
Pál több alkalommal igényelte a változtatást)
Hogyan köthettek szerzõdést a kivitelezõvel, ha nem rendel-

keztek a szükséges területek tulajdonjogával?
A Csepel-szigeti gerincút-beruházás helyzete egyszerûen össze-

foglalva: BOTRÁNYOS.
Rosszul becsülték a költségeket, s ostoba táblaállítással vezették

félre az embereket.
Hoffman Pál polgármester

országgyûlési képviselõ

Eredménytelen telekárverés
Nyilvános árverésen tervezte értékesíteni Tököl Város Önkor-
mányzata a Diófa sorban lévõ telek-ingatlanait. A licitálók csalá-
di ház építése reményében juthattak volna hozzá a 972 és 864
négyzetméteres beépítetlen ingatlanokhoz. A négy ingatlan elõtt
lévõ közterületen már kiépült a teljes közmûhálózat � villany, víz,
gáz- és csatornarendszer. A város Építési Szabályzata szerint az in-
gatlanok besorolása a �kertvárosias lakóterület� kategóriába esik.
Egy lakótelken csak egy lakás alakítható ki. Az árverés 2010. no-
vember 4-én lezajlott, de érdeklõdés nem volt.

Zavarossá váltak az ügyek a
Kis-Duna körül

?
?
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Karate Iskolánk újabb sikert könyvelhe-
tett el 2010. szeptember 25-én. Csapa-
tunk 10 fõvel indult a veresegyháziak
bajnokságán. Iskolánkból Fekete Csabi
sempai a bíráskodást is kipróbálhatta.
Két versenyszámban lehetett indulni:

kata (formagyakorlat) és kumite (küzde-
lem).

Kata versenyszámban a 6-7 évesek közt I. helyezést ért el Polák
Veronika, 8-9 évesek közt III. helyezést ért el Teichter Alfréd, 10-
11 évesek közt I. helyezett lett Simon Enéh, II. helyezett lett Koch
Róbert, 12-13 évesek közt II. helyezést ért el Gráf Károly, III. he-
lyezett lett Vörös Dávid, 17 évesek közt Fekete Csaba I. helyezést
ért el.
Kumite versenyszámban 6-7 évesek közt I. helyezett lett Polák

Veronika, II. helyezett lett Kunzer Kevin, III. helyezést ért el Vö-
rös Mátyás és Simon Zekõ. 8-9 évesek közt I. helyezett lett
Teichter Alfréd, 10-11 évesek közt I. helyezett lett Simon Enéh,
III. helyezést ért el Kocsh Róbert és Forgács Dániel. 12-13 évesek
közt I. helyezett lett Gráf Károly, II. helyezett Vörös Dávid lett. 17
évesek között I. helyezést ért el Fekete Csaba.
Gratulálok mindenkinek a kiváló teljesítményéért, és megkö-

szönöm a szülõk támogatását!

Szeptember hónapban kezdõdtek meg az edzések az Általános
Iskola tornatermében, az Aradi utcában hétfõn 16.30-18.30-ig,
szerdán 17.00-18.00-ig. Az edzésekhez bármikor lehet csatlakoz-
ni, de fél éves eltolásokkal csoportosítjuk a tanítványokat, errõl tá-
jékozódjanak személyesen. Várjuk a kihívásokat kedvelõ, magát
próbára tevõ tanítványokat.

Bruszt Mária elnök

IV. VERESI HÁZIBAJNOKSÁG

Szenzációsan szerepeltek a tököli ritmikus gimnasztikázók a
Gödöllõn megrendezett Pest Megyei Bajnokságon.
Puskás Andrea tanítványai 7 korosztályban is aranyérmeket

hoztak haza!
�A� Kategóriában felnõtt versenyzõjük, Szkokán Monika nyer-

te a bajnokságot, a serdülõ Veres Lilla a labda gyakorlatok verse-
nyében gyõzött. �B� Kategória gyermek korosztályában Áschin
Margaréta nyerte a karika gyakorlatok versenyét, Rozgics Viktó-
ria kötéllel szerezte meg az aranyérmet.
Junior korosztályban Antal Lilla karikával II. lett, az összetett

verseny során Szajkó Petra az elõkelõ 8. helyen végzett, míg a fel-
nõttek versenyében Sós Dóra állt a dobogó legmagasabb fokán!
És ezzel még nem ért véget az éremesõ, hiszen a �C� Kategó-

riások versenyében aranyérmet szerzett Ribarics Réka, Kesztyûs
Kitti és Kesztyûs Krisztina.

Sikeres ritmikus gimnasztikázók

Megtartotta évzáró rendezvényét a Tö-
köli Lovasklub. Ez azt jelenti, hogy a sza-
badtéri versenyek ideje 2010-ben lezárult.
A lovasklubnak egyébként 37 tagja van.
Közülük néhányan különbözõ hazai verse-

nyeken is indultak, és igen szép eredmé-
nyeket értek el többek között Harkány-
ban, Siklóson és Sárbogárdon. Az A kate-
góriás versenyekben Nagy Tibor például
Németországban megnyerte a válogató
versenyt, valamint Szécsi Sándor � szintén
A kategóriás versenyzõ � is kimagasló
eredményeket tudhat magáénak - mondta
el a Lakihegy rádiónak Marlyn András, a
Tököli Lovasklub vezetõje. Fedeles baj-
nokságok õsszel és télen lesznek, a 2011-es
szezon azonban csak áprilisban kezdõdik
majd � tette hozzá a vezetõ. Tököl Képvi-
selõ-testülete Tököl Településért Emlék-
éremmel tüntette ki Nagy Tibort és a Tö-
köli Lovasklubot, melyet az elnök, Malryn
András vett át.

Sikeres szezont zárt a Tököli Lovasklub
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A nemzetközi és hazai sportéletet is
érinti a világ jelenlegi válsága, de a szûkü-
lõ lehetõségek ellenére ismét egy színvo-
nalas kick-box versenyt rendeztek szom-
baton a Tököli Sportcsarnokban.
4 ország 31 klubjából 210 sportoló in-

dult a végsõ gyõzelem reményében.
Osztrák, lengyel, szlovák versenyzõk

mellett, néhány kivételtõl eltekintve, a tel-
jes hazai kick-box élmezõny elindult. Ver-
senyen kötelezõ jelleggel indult a jövõ hé-
tenGörögországbanmegrendezésre kerü-
lõ Kick-boksz Európa bajnokságra készülõ
magyar válogatott.
A négy páston két szabályrendszerben

folytak a küzdelmek késõ estig és ezek
után vehették át az érmeket és a különdí-
jakat a versenyzõk.
A versenyt rendezõ hazai Szigetszent-

miklós � Tököl Sportegyesület utánpótlás
és felnõtt válogatottjain kívül több, eddig
�csupán� megyei és meghívásos verse-
nyen induló sportoló is elindult. A verseny
fontosságát az is bizonyítja, hogy Laszák
Zoltán is hazautazott a debreceni full-con-
tact válogatott edzõtáborból azért, hogy
csapatát segítse abban, hogy az összesítés-
ben dobogóra állhasson csapata.
A klub vezéregyéniségei, Wágner Vivi-

en, Takács Péter és Laszák Zoltán gyõzel-

mei megadták a megfelelõ hangulatot és
önbizalmat társaiknak, mivel sorra szület-
tek a gyõzelmek.
A versenykiírásnak megfelelõen, az

egyéni eredmények alapján, az összesített
csapatverseny eredményét is díjazták,
aminek eredménye és sorrendje komoly
hazai presztízsnek számít.

Pestmegyeikick-boxklubok
eredményei:

Szigetszentmiklós � Tököl Sportegyesü-
let: 13 arany 7 ezüst 9 bronz

A XIV. Tököl Kupa
csapatversenyének sorrendje:

I. Csepel Király Team

II. Szigetszentmiklós � Tököl Sportegye-
sület

III. Szeged Yoko

A verseny díjait Hoffman Pál, Tököl
polgármestere, országgyûlési képviselõ
és Vass Lucia, Tököl alpolgármestere
adta át a sportolóknak.
A küzdelmeken kívül a közönség lát-

hatott egy színvonalas meglepetéspro-
dukciót is, a taksonyi Afro New Style
Dance csoport elõadásában.
A sportegyesület vezetése köszönetet

mond a rendezésben segédkezõ szülõk-
nek, a különdíjakat felajánló és a ver-
senyt támogató szponzoroknak.

XIVXIV. Tököl K. Tököl Kupaupa

Laszák Zoltán Európa-bajnoki
bronzérmet szerzett

2010. november 22-28. között, a görög-
országi Loutrakiban rendezték az idei év
kick-boxosok fõversenyét, a �tatami sport�
stop és a �ring sport� full-contact szabály-
rendszerének Európa bajnokságát.
34 ország 510 versenyzõje részvételével

megrendezett versenyen többnyire 16-os
és 32-es ágról küzdöttek a versenyzõk a
trófeákért. A kick-box világában az egyik
évben EB-t, a következõ évben VB-t ren-
deznek. Az idei év az EB éve volt és hogy
a sportágat kevésbé ismerõk is értsék,
ezért röviden leírjuk a két szabályrendszer
közötti különbséget: �Míg a tatami stop

szabályrendszerben a küzdelmek egy 8x8-
as tatamin folynak és a teljes értékû, de
félerõs találatok esetén a bírókmegállítják
a küzdelmet és értékelik az akciókat, ad-
dig a ring full-contact szabályrendszerben
a találatok maximális erejû ütéseket és rú-
gásokat jelentenek, a küzdelem folyama-
tos és ringben történik, a bírók a menetek
végén hirdetik ki a gyõztest.�
Hasonlattal élve, a stop semi-contact

szabályrendszer a �vívók�, míg a full-con-
tact szabályrendszerben versenyzõk a
�gladiátorok� küzdelméhez hasonlatos
harcot vívnak.
A gladiátorok küzdelméhez hasonló

full-contact szabályrendszer válogatottjába

került be idén Laszák Zoltán, sportegyesü-
letünk versenyzõje. Zoltán elsõ éves fel-
nõtt sportolóként, több nemzetközi ver-
senyt és világkupát megnyert, és Õ lett az
idei év magyar bajnoka. Amennyiben
�csupán� ezek lettek volna az eredményei,
akkor is meg lehetet volna emelni elõtte
az elismerést jelentõ kalapunkat, de nagy
örömünkre Európa-bajnoki bronzérmet
szerzett.
Az eredményhez kalapot megemelve

gratulálunk a versenyzõnek, gratula a fel-
készítésben résztvevõknek és az edzõnek!
Köszönjük az utazást támogatását a Hid-
rográd Kft.-nek és Sportrend Kft.-nek!

G. I.
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Újbuda-Tököl 0-1 (0-0)
Kánai út, Kõérberek-Tóváros, Sportmax, Sportcentrum150 nézõ.
Vezette: Eke L. (Bosnyák S., Csavajda P.)
Újbuda Kft.: Balogh E. 6 - Székely Sz. 5, Laki I. 5, Horváth T. 5,
Kun G. 6 - Lettrich D. 6, Kövesdi M. 5, Suth B. 5 (Potemkin K.
5,53 p.) Huszty D. 6 (Horváth L. 0,67 p.) - Kovács D. 5, Pleszkán
T. 5. Edzõ: Kenyó Zoltán.
Tököl VSK: Balázs L. 6 - Riedl J. 6, Szirtesi A. 6, Filó T. 6, Váradi
R. 6 - Kosuth M. 6, Plausin G. 7, Dévai Cs. 6, Palásti S. 6 - Rad-
nics L. 6 (Kóbor Cs. 0,83 p.) Kerekes Zs. 6 (Helgert Sz. 0,88 p.)
Edzõ: Nagy László. Gól: Plausin G.
Sárgalap: Székely Sz., Laki I., Horváth T., Huszty D., ill. Riedl J.,
Kerekes Zs.
Nagy László: kidolgozott helyzetek alapján úgy érzem, haminimá-
lis különbséggel is, de megérdemelten nyertük meg a mérkõzést.
Ezzel a gyõzelemmel a harmadik helyen telelhet a csapat. Elége-
dett az õszi idényben nyújtott teljesítményükkel?
Nagy László: Is-is. Összességében elégedett vagyok, de volt a fél
év során két-három olyan mérkõzés, ahol ha nem veszítünk pon-
tot, illetve pontokat, még elõkelõbb helyen állhatnánk. De a fut-
ballban nincsen ha, jó a játékállományunk, s tavasszal még elõ-
rébb végezhetünk.

Plausin Gergely gólja döntött a rangadón
Plausin Gergelyre igaz a mondás: �Az alma

nem esikmessze a fájától�, hiszen a tököli futball
legendás középcsatárának, Plausin Istvánnak az
unokája. Az NB III. Alföld-csoportjának kétség-
telenül leginkább várt találkozóján talán sokak
meglepetésére a Tököl gyõzni tudott az Újbuda
otthonában, amely több szempontból is befolyá-
solta az élmezõny állását. Egyrészt ameccsétmár

korábban lejátszó Csepel nem veszítette el listavezetõ pozícióját,
így a XXI. kerületiek várhatják az élrõl a tavaszi folytatást. Más-
részt a bravúrgyõzelmet arató tököliek a Dabas pontvesztésének
köszönhetõen felléptek a dobogó harmadik fokára, s �lõtávolon
belülrõl� követik az elõttük álló két csapatot. A forduló legjobbjá-
nak választott Plausin Gergely, aki eldöntötte a rangadót, készség-
gel válaszolt a Sportszelet kérdéseire.
� Nagyon fontos meccset sikerült megnyerniük, ráadásul az ön gól-
jával. Ez volt az elsõ találata az õszi idényben, mit ne mondjak, igen
jól sikerült az idõzítés�
� Valóban, kiemelten készültünk a találkozóra, hiszen nem csak az
Újbuda számára volt nagy a tét, tudtuk, ha nyerünk, felléphetünk
a dobogóra. Az elsõ félidõ kiegyenlített játékot hozott, mindkét
oldalon voltak kisebb lehetõségek, de igazán nagy helyzet egyik
csapat elõtt sem adódott. A második játékrészre aztán mintha a
hazafiak fásultabban jöttek volna ki, s mi ezt ki tudtuk használni.
A gólomatmegelõzõen egy hatalmas ziccert is kihagytam, szeren-
csére utána sikerült javítanom. Az utolsó percekben mindent
megtettek az újbudaiak, hogy legalább egy pontot otthon tartsa-
nak, ám elbírtuk a ránk nehezedõ nyomást, és ezzel nagyon érté-
kes gyõzelmet arattunk.

� Olyannyira értékes volt ez a siker, hogy a harmadik
helyen várhatják a tavaszi folytatást. Megfelel ez a po-
zíció az elõzetes elvárásoknak?
�Úgy érzem igen, a bajnokság elejétõl ott voltunk az
élmezõnyben, voltak ugyan kisebb hullámvölgyeink,
de összességében megérdemelten állunk ott, ahol. A
vezetõség is elvárta, hogy fél távnál legyünk benne az
elsõ háromban, így külön öröm a számunkra, hogy
eleget tudtunk tenni célkitûzésnek.
� Az elsõ és a hatodik helyezett csapatot a tabellán
mindössze öt pont választja el egymástól, ez is mutatja,
mennyire szoros a bajnokság élmezõnye. Önt mit érez
ebbõl?
� Én is pont ezt tanulmányoztam, ha például kikap-
tunk volna az utolsó fordulóban, az ötödik vagy a
hatodik helyen állnánk� Elöl nagyon nagy a harc,
ettõl függetlenül úgy érzem, a bajnokság egészét te-
kintve gyengébb a színvonal a tavalyi Duna-csoport-

hoz képest. Egyrészt ezt támasztja alá az a tény, hogy az elsõ há-
rom helyen olyan együttes áll, amelyek tavaly még abban a ligá-
ban szerepeltek, másrészt van néhány gárda, amely elõkelõbb he-
lyet foglal el a tabellán, mint ahogyan azt a mutatott játék alapján
elvárná az ember� Mindenesetre az látszik, hogy minden pont-
nak óriási szerepe lesz, s nagy csata várható a bajnoki címért.
� Beszéljünk most egy kicsit önrõl. Hogyan ismerkedett meg a labda-
rúgással?
� Általános iskolás koromban testnevelés tagozatos osztályba jár-
tam, s a tornatanárom hathatós közbenjárásával kezdtem el fociz-
ni. Õ vitt le a Szigetszentmiklós korosztályos csapatához, s ott in-
dult el a karrierem.
� Sosem fordult meg a fejében, hogy profi labdarúgóvá váljon?
� Lehet, hogy furcsán fog hangzani, de nem. És ezt õszinténmon-
dom. Tudom, minden fiatal játékos arról álmodozik, hogy egy-
szer majd a labdarúgásból fog megélni, de én nem tartoztam kö-
zéjük. Tisztában vagyok a képességeimmel, és azzal is, hogy Ma-
gyarországon a futballistaélet, nos, hogy is fogalmazzak, nem ga-
rantálja a biztos megélhetést. Éppen ezért a tanulást helyeztem
elõtérbe, de természetesen az iskola és a munka mellett egyfajta
szerelemként a labdarúgás is nagyon fontos szerepet tölt be az
életemben.
� Korábban szerepelt a Colorspectrum Aramis futsalcsapatában.
Hogy került kapcsolatba az együttessel?
� Elõször az U19-ben, majd az U21-ben játszottam Aramisnál.
Amikor felkerültem a Szigetszentmiklós felnõtt gárdájához, az
egyik edzõm Frank Tamás volt, aki az Aramist is irányította, s õ
hívott le egyszer egy mérkõzésre, megtetszett, majd edzésre el-
mentem, s ott ragadtam.
� Viszont mára már teljesen felhagyott a teremlabdarúgással. Mi en-
nek az oka?
� Csupán a korosztályos csapatokban léptem pályára, a felnõtt
együttes közelébe nem igazán sikerült odakerülnöm. Hosszú tá-
von amúgy sem mûködött volna a dolog, a nagypályát mindig is
jobban magaménak éreztem, így most már csak arra koncentrá-
lok. (Sportszelet: Antalics Ádám)

Helytállás a kupában

Az NB-II Alföldi csoport egyik legkiegyensúlyozottabb csapata a
tököli. Nagy László vezetõedzõ viszonylag rövid idõ alatt adott fa-
zont a fiatalokból álló csapat játékának.
A néhány idõsebb játékos jelenléte nem engedi a nagy formaiga-
zodást. A hazaimérkõzéseit rendre 300 nézõ elõtt játszó csapat jól
helytállt a Magyar Kupában is. A sorsolás szeszélye az NB-I. nagy
múltú Vasast hozta Tökölre. Igazi ünnep volt a mérkõzés, mely
napsütéses idõben illusztris vendégek jelenlétében zajlott. Dr.
Puskás Lajos és Raduly József, a Vasas egykori kiváló labdarúgó
edzõi Hoffman Pál társaságában tekintettékmeg a két csapat ösz-
szecsapását. A Tököl jól küzdött, de a Vasas mindkét félidõ elején
érvényesítette fizikai fölényét. Erõteljesebb játékosai gyors gólok-
kal tették egyértelmûvé, gyõzni jöttek Tökölre.
Olasz edzõjük latin temperamentummal igazította el õket, ami-
kor a tököli játékosok veszélyeztették kapujukat.
A 4:2 (1:3) eredmény a tököliek helytállását, s a csapat folyama-
tos fejlõdését bizonyítja.

A Tököl köszönte, és felszökött a dobogóra
A bajnokság õszi sorrendje

1 Csepel FC 14 8 4 2 32-16 +16 28
2 Újbuda Kft 14 8 3 3 28-22 +6 27
3 Tököl VSK 14 7 4 3 25-14 +11 25
4 FC Dabas 14 6 7 1 23-10 +13 25
5 Szolnoki MÁV FC II 14 7 2 5 22-13 +9 23
6 Várfürdõ-Gyulai Termál FC 14 6 5 3 26-20 +6 23
7 KITE-Szeged 14 6 3 5 21-14 +7 21
8 Hódmezõvásárhelyi FC 14 6 3 5 25-21 +4 21
9 Tisza Volán SC-Szeged 14 5 5 4 25-20 +5 20
10 Jászberény FC 14 4 6 4 28-23 +5 18
11 Kecskeméti TE II. 14 4 5 5 22-23 -1 17
12 Szolnoki Spartacus 14 4 2 8 23-32 -9 14
13 Jánoshidai SE 14 5 0 11 10-48 -20 9
14 Szarvasi FC 14 2 3 9 19-36 -17 9
15 Szabadkígyósi SC 14 2 2 10 13-39 -26 8



Tököli Tükör SSSSPPPPOOOORRRRTTTT 25

A tököli férfi kézilabdacsapat magára
talált. A bajnokságban csikorogva induló
gépezet beindult. Jose Rodney Savon
mellé nehezen illeszkedett vissza Varga Já-
nos átlövõ és Varga Zoltán beállós, ráadá-
sul Pataki sérülése is zavarta a csapatépí-
tést. Ebben az idõszakban egy idegenbeli
Várpalota és egy hazai Székesfehérvártól
elszenvedett vereség is becsúszott, sõt a
Magyar Kupából is fájó hazai vereséggel
búcsúzott a csapat. Vezetõk, Gyõrffy Sán-
dor edzõ, s a játékosok érezték a helyzet

tarthatatlanságát. Komoly célokhoz több
odaadás, elszántság, nagyobb küzdõszel-
lem kell � fogalmazódott meg a lényeg.
Százhalombatta ellen újra az egymásért

küzdeni képes, a gyõzelmet nagyon akaró
csapat lépett pályára, s bár az ellenfél szin-
te végig vezetett, az utolsó percekben a
Tököl fordított, s a gyõzelmet is megsze-
rezte. Külön értéket adott a mérkõzésnek,
hogy a kezdõcsapat játékosai mellett a me-
netközben pályára kerülõk is kiválóan tel-
jesítettek.

A Szentendre hazai pályán is többször
tört borsot a tököli szurkolók orra alá,
most a visszavágás szándéka fûtötte
õket, hiszen tavasszal a Tököl otthon
verte meg csapatukat. A meccs nehezen
indult, csapatunk több gólos hátrányt
szedett össze.
Az edzõi húzások jót tettek, s félidõre

már javított a Tököl. A II. félidõ is ha-
talmas küzdelmet hozott. Az ellenfelek
mindent elkövettek. Az infarktus hatá-
rán szurkoló nézõk biztatásától zúgott a
Hajrá Tököl!
A végjáték ismét szenzációs volt. Ja-

kab István kapus védéseivel, a határo-
zott kemény védekezéssel esély adódott
a gyõzelemre. Savon ismét ragyogóan
játszott. Két alkalommal is szinte a fél
Szentendrén átharcolta magát, s lõtt
gólokat.
A mérkõzés eufórikus hangulatban

ért véget, s mint Gyõrffy Sándor edzõ
elmondta, a gyõzelem az egész csapat
sikere. Fontos, hogy ne szálljanak el a
fejekben a játékosok, mert ez a hozzáál-
lás alapozza meg a további sikereket.
A csapat Dunaújvárossal, Váccal, s

Nagyatáddal is játszott.
A kiváló sorozat eredménye, hogy a

Tököl felugrott a tabella 4. helyére. A
mezõny erõs mint tavaly, az elsõ hat csa-
pat a dobogóért, a második hat csapat a
kiesés ellen küzd. Az idei cél elérése az
elsõ hat közé kerülés komoly eredmé-
nye lehet a tököli kézilabdának.

Szárnyal a Tököl

10meccs, 9 gyõzelem. Kiváló amérlege
a tököli lányoknak, akik csupán a Ve-
cséstõl szenvedtek idegenben vereséget. A
technikás, gyors játékot játszó csapat látvá-
nyos mérkõzéseken nyer. Még messze a
szezon vége, de erõs a csapat, s a cél, a baj-
nokság megnyerése. Örömteli az ifjúsági
kupában való továbbjutás is. A Csömör
NB-I/B ifjúsági csapatának legyõzésével
már az ország legjobb 16 csapata között
vannak.
A Tököl új szaktanácsadó, Laurencz

László mesteredzõ segítségével készül, s
meglepetés átigazolásokat hajtott végre. A
Szent István csapatából igazolt két játékos
Juhász Dalma és Nagy Petra óriási erõsí-
tést jelentettek.
A Dunaújváros ellen az új igazolások

nélkül a szoros eredmény lehetett a tököli
lányok célja. Ez 25 percig meg is valósult.
A Marosi lányok, Jeschek Bea, s a fiatalok
Tóth Szabina és Takács Kitti jól küzdöttek
késõbb is, de a nagyobb tudás, edzettség,
tapasztalat az ellenfél javára döntöttek.
Óriási hátrányt jelentett, hogy néhány já-
tékosunk munkahelyi, iskolai elfoglaltság
miatt kevés edzéssel lép pályára, s hogy
Diószegi Diána kézsérüléssel bajlódik.
A szezon nem zárul le, elõrehozott tava-

szi mérkõzéseket játszanak a csapatok. A

szurkolók Laurencz Lászlót ismerve, s az
új játékosok teljesítményét látva, sikeres
folytatásban bíznak. A csapatnak benn kell
maradnia az NB-II-ben � fogalmazta meg
a szakosztály vezetése, mert a tehetséges
utánpótlás csapatok fejlõdése csak ígyma-
radhat töretlen.
Most a Kistarcsa ellen készülnek lánya-

ink, eséllyel a két pont megszerzésére.
A két együttes csatája �kiesési� rangadó-

nak tekinthetõ, mivel az utolsó és az utol-
só elõtti csapatok találkoznak. A két csapat
közül a tököliek gyengélkedése a megle-
põbb, hiszen tavaly még az NB-I/B-ben
játszottak.

Nem volt esélye a Tökölnek Érden
sem, ahol a hazaiaknál néhány játékos az
NB-I. keretbõl is �visszajátszott�. Egykor
Tökölön nevelkedett játékosok és a hazai-
ak összecsapása korán eldõlt. Az Érd
könnyedén tartotta otthon a két pontot.
A Dunavarsány és Szigetszentmiklós el-

leni játék mindig presztízscsatákat hoz.
Így volt ez most is. Rendkívül izgalmas,
szoros találkozót vártak a lányok. Balsze-
rencsével az utolsó másodpercekben Csuk
Corina átlövésével a Dunavarsány meg-
szerezte a gyõzelmet.
�Idegenben� játszott a Tököl a Sziget-

szentmiklós ellen a tököli sportcsarnok-

ban, merthogy a vendégcsapat volt a házi-
gazda. Márczi Gábor az ellenfél edzõje ke-
mény védekezésre, gyors lerohanásokra
építette csapata játékát, azonban a várako-
zások felborultak. Csapatunk sima gyõzel-
met aratott. Az elõrehozott mérkõzések
utáni rájátszásra készülve erõs az elszánt-
ság Pinizsi Zoltán és Vitányi Attila edzõk
részérõl az NB-II. tagság megõrzésére.

Felsõsor:HoffmanPálpolgármester,BallaLajos,BodorovicsIstván,BeszkidBéla,Varga
János,VargaZoltán,BaloghAttila,VargaÁdám,GyõrffySándoredzõ

Alsósor:VargaKrisztián,JoseSavon,PiroskaKrisztián, JakabIstván,RáczViktor,
PatakiLászló,BaloghDávid

Savon �kicserélte� a tököli
férfi ifjúsági csapatot

No nem szó szerint, csupán a játék-
ban mutatott szenvedélyességüket,
küzdõszellemüket tekintve. Az egykori
kubai válogatott, s a tököli csapat tag-
ja néhány hete vette át a fiatalok edzé-
seit.
Óriási a különbség, mert az edzések

hatására fizikálisan is, technikailag is
felveszik a versenyt ellenfeleikkel. A
gyõzelmek még nem jönnek sorozat-
ban, de a szurkolók nagy örömmel né-
zik a lelkes csupa szív játékot. Még be-
csúsznak fegyelmezetlenségek, idõn-
ként még kapkodó a játék, de ha a
motiváltság az edzésmunkában is erõ-
södik, a fiúk méltó utódok lesznek a
tököli kézilabdában.

Elsõ helyen a nõi ifjúsági csapat
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A tököli szerbek Belgrádban
A helyi Szerb Kisebbségi Önkormányzat november hónap ele-

jén kétnapos kirándulást szervezett Szerbia fõvárosába, Belgrád-
ba. Örömünkre szolgált, hogy �csapatunkban� sok volt a fiatal, és

sokan elõször jártak az anya-
országban. Éjszakáinkat
Belgrád szívében, egy impo-
záns hotelben töltöttük, ahol
felüdülés volt megpihenni a
sok séta és látnivaló után.
Szent Száva, � aki a gyerme-
kek, az iskola, az oktatás vé-
dõszentje � csodálatos temp-

loma felejthetetlen emlék maradt mindannyiunk számára.
Kalemegdán, a belgrádi vár, � a sokéves tökök hódoltság és

napjaink történelmének szimbóluma � fokozott érdeklõdést vál-
tott ki mindenkibõl. A Szava és a Duna torkolatának képe, jel-
képként köt össze népeket és országokat. A látvány felemelõ volt.
A Székesegyház (Saborna crkva) óriás méreteivel, bámulatos

ikonjaival és templomképeivel egyedülálló mûvészeti és egyházi
alkotás. Vacsoránk egy hajón volt megrendelve, ahol kiváló szerb
specialitásokat szolgáltak fel, vérpezsdítõ balkáni zene és tambu-
ra kíséretében. Útban hazafelé Fruskagora számos kolostora kö-
zül Krusedolt látogattuk meg. Miért éppen ezt választottuk?
Nem véletlen. Itt lelt végsõ nyughelyre III. Arsenije Carnojevic
pátriárka, aki õseinket többmint 300 évvel ezelõttMagyarország-
ra vezette. Kirándulásunk utolsó állomása Sremski Karlovci, ahol
a 219 éves elsõ szerb gimnázium található.
Ezúton köszönjük az érdeklõdést, a kellemes társaságot. Re-

méljük mindenki sok-sok élménnyel tért haza és máris a követ-
kezõ �Ismerjük meg Szerbiát!� utazásra gondol.

Tököli Szerb Kisebbségi Önkormányzat

60évesházas: TariAntal�JoszkinMagdolna
50évesházas:FarkasPéter�VezdaErzsébet

25évesházas:BencsikJózsef � BednanicsKatalin,
MagyaricsLászló�GombáczIldikó,MalackóPéter � SzabóIrén
Erika,HorváthJános �TóthÉva, TatárGábor� GorbélyÉva

Többen panaszkodtak, hogy a temetésre szétbontott sírt, ösz-
szerakás elõtt megrepedve vagy éppen törve találják. Szakember
véleménye szerint ez több okból fakadhat, de kettõ nagyon lé-
nyeges. A szakszerûen
történõ szétszerelés és tá-
rolás. Nagyon sok bosz-
szúságtól kímélheti meg
magát az ember, ha azzal
a szakemberrel szedeti
szét a sírt, akivel össze is
rakatja. A képünkön tö-
rött sírkövek láthatók.

HHÁZAÁZASSSÁGISÁGI JUBILEUMOKJUBILEUMOK2010. év szeptember � október � november hó

Születések:
Gõz Krisztián István szül: 2010. 09. 03.
Márton Tamás István szül: 2010. 09. 04.
Juhász Bálint szül: 2010. 09. 06.
Fugerth Armand Péter szül: 2010. 09. 08.
Varsányi Lilien Mira szül: 2010. 09. 17.
Gonda András szül: 2010. 09. 22.
Dénes Péter szül: 2010. 09. 23.
Sütõ Vanessza szül: 2010. 09. 29.
Simon Szimonetta szül: 2010. 09. 30.
Sebestyén Franciska Léna szül: 2010. 10. 02.
Buga Boglárka szül: 2010. 10. 05.
Czeglédi Nóra szül: 2010. 10. 08.
Molnár Adrienn Hajnalka szül: 2010. 10. 12.
Drenyovszky Bianka szül: 2010.1 0. 12.
Hamar Kata szül: 2010. 10. 17.
Papp Bettina Viktória szül: 2010. 11. 03.
Ébner Márton szül: 2010. 11.11.
Kerepesi Luca szül: 2010. 11. 13.
Sallai Zoltán Áron szül: 2010. 11. 13.

Házasságkötések:
Halász Péter és Avar Anna

2010. október 9-én.

Keres Zsolt és Kalmár Angéla
2010. november 5-én.

Halálesetek:
Szigeti Endre élt (47) évet
Szedlacsek Mátyás Rudolfné sz. Varga Mária élt (87) évet
Bilacz László élt (60) évet
Hingi Zsuzsanna élt (69) évet
Keszthelyi Ferenc élt (77) évet
Vukov Miklós élt (91) évet
Geréné Csúth Éva élt (56) évet
Romsics Istvánné sz. Bak Erzsébet élt (58) éves
Parádi Gyuláné sz. Dobra Karolin élt (81) évet
Vankó László élt (83) évet
Bagyó Antalné sz. Csvórics Mária élt (82) évet
Varsányi Józsefné sz. Cseperkáló Katalin élt (84) évet
Puskás Mihályné sz. Kovács Juliánna élt (84) évet
Halász József Orbán élt (80) évet
Ágics-Farkas Pál élt (86) évet
Szõke Sándorné sz. Kántor Irma élt (84) évet
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11 ezer kilométer, 14
órás repülõút, a hazaihoz képest plusz 15-

20 fokkal melegebb idõjárás, mínusz 7 óra idõeltérés és Föl-
dünk túlsóoldalánegymás világ.Nagyjából ezekkel a tapasz-
talatokkal indult aTököliDélszlávNéptáncEgyüttesmexikói
turnéja.
Indulásunk elõtt heves hurrikán pusztított a Mexikói öböl
partjánál, melyetmég itthon láthattunk és olvashattunk a hí-
rekben, így a tervezett Veracruz állambeli fellépések áttevõd-
tek Puebla államba. Elsõ öt éjszakánk Puebla város gyönyörû
fõterén lévõRoyalty Szállóban volt,melybõl a kilátás a tér túl-
só oldalán lévõ, a kontinens legnagyobb katedrálisára nyílott.
Ebbõl a városból �tájoltunk�a fellépésekhelyszíneire, illetve a
világhírû, a régiazték,mayakultúrákat idézõpiramisokhoz, a
Nap,aHoldésaSzélPiramisokhozTeotihuacanba.
A turné következõ állomása az ezüstbányáiról híres Taxco vá-
rosa, ahol ezer ezüstmûvest tartanak számon.A város gyakor-
latilag az ezüstbõl él, az ezüstboltok a belvárosban egymást
érik.
Atoyac nevû városban két elõadás volt, a városban két napot
töltöttünk. A szervezõk itt csillantottákmeg elõször az együt-
tes elõtt a Csendes-óceánt. Mintegy fél napos fürdés itt még
nomád, de annál szebb környezetben. Atoyac után a �hab a
tortán�, Acapulco. Copacabana Beach Hotel ötcsillagos szál-
loda óceánra nézõ szobákkal. Két nap, két éjszaka, fellépés
nélkül. A hõmérséklet 28-35 ºC, a Csendes-óceán vize 24-25
fokos...
Acapulco után ismét két nap Pueblában,majd a turné utolsó
állomása Tehuacan, ahol az együttes nagy sikerû fellépéssel,
méltóképpen fejezte be a mexikói elõadás-sorozatot. A fellé-
péseken minden esetben magyar és nemzetiségi mûsor ve-
gyesenkerültelõadásra.

Mexikó a szélsõségek
országa, ezt az ott élõk ismondják saját
hazájukról. Itt minden lehetséges, és nem biztos, hogy amit
megbeszélünk, az úgy is történik.Azt, hogy �manjana� (majd
holnap) már az elsõ napokbanmegtanultuk, és a továbbiak-
ban nem is izgattuk magunkat, ha a másnapi programot a
nap reggelén tudtukmeg, és ha az elõadás kezdete a szerve-
zõk miatt késett egy órát, a közönség türelmesen megvárta

azt. Mindezekkel együtt gyönyörû ország a hegyekkel, a ma-
gányos kaktuszokkal és kaktusz ültetvényekkel, a chilivel, a
dallamos és temperamentumosmexikóimariachi zenével, és
mégsorolhatnám...
Nagyszerû élmény volt az eltöltött két hét, hiszen mint �ten-
geren túli� turné, elsõ alkalom volt az együttes életében. Vi-
szonylag könnyû volt az együttes vezetõjének adolga � és bár
külföldön mindig így volt �, de ez most még inkább igaz,
hogy egy rendkívül pontos és fegyelmezett társulatot kellett
irányítani,aminemvoltnehéz.Köszönetérte!
Nem utolsósorban köszönetet szeretnék mondani az egész
együttesnevébenazok felé, akikezt azutat segítették,hiszen
e segítség nélkül valószínûleg nem jött volna létre a turné.
KöszönetTökölVárosÖnkormányzatának,aTököliHorvát
Kisebbségi Önkormányzatnak, a tököli Doboz Üzem Kft.-
nek, Szigetszentmiklós VárosÖnkormányzatának, valamint
aDunaMûvészetiTársaságnak,akikkelhosszúévekóta igen
jómunkakapcsolat alakult ki, és akiknek tulajdonképpen az
egészturnéköszönhetõ. HalászLászlómûvészetivezetõ
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